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Na linke M-Rosy / Do Vašej pozornosti 

Benedikt XVI.:   Život ako Magnificat 

 Návšteva Panny Márie u Alžbety bola istým spôsobom prvou 

eucharistickou procesiou v histórii ľudstva. Povedal to pápež Benedikt 

XVI. vo Vatikánskych záhradách 31. mája 2005 na ukončenie 

mariánskeho mesiaca. 

Benedikt XVI. pripomenul, že Ján Pavol II. rád nazýval Pannu Máriu 
„eucharistickou Ženou“ a povedal: 

„S Ježišom, ktorého práve prijala do svojho lona, sa Mária vydáva na 

cestu a navštevuje svoju staršiu sesternicu Alžbetu. Panna Mária bola 

vtedy ešte mladé dievča, ale nemá strach, pretože Boh je s ňou - ba dokonca v nej. Istým 

spôsobom môžeme povedať, že jej putovanie -  bolo prvou eucharistickou procesiou v dejinách. 

Nasledujme Máriu, túto úžasne hlbokú eucharistickú dušu a napodobňujme ju, potom sa aj náš 
život stane Magnificatom.“ 

ZENIT/-zg TK KBS 

 

Pápež Benedikt XVI.:   Pomáhajte zmieriť Ukrajinu! 

Pápež Benedikt XVI. na audiencii 23. júna 2005 prijal účastníkov zasadnutia Zhromaždenia 
organizácií na pomoc východným Cirkvám (ROACO). 

„V týchto dňoch ste skúmali situáciu Gréckokatolíckej Cirkvi na Ukrajine“ - povedal sv. Otec v 

príhovore účastníkom zasadnutia, medzi ktorými bol aj veľký arcibiskup ĽvovaLubomyr Huzar. Sv. Otec 

ocenil „neustály rozvoj Gréckokatolíckej Cirkvi po smutnej zime komunistického režimu, čo je dôvodom 

pre nádej, pretože starobylé a ušľachtilé duchovné dedičstvo, ktoré si gréckokatolícke spoločenstvo 

uchováva, tvorí pravý poklad pre pokrok celého ukrajinského národa“. Ďalej pripomenul: „Preto vám 

hovorím - podporujte cestu rozvoja Cirkvi i všetko, čo prispieva k zmiereniu a bratstvu medzi 

kresťanmi milovanej Ukrajiny“!        

(TK KBS) 

 

 Posolstvo Panny Márie 

Ďakujem vám za obety! 

„Drahé deti! 

Dnes vám ďakujem za každú obetu, ktorú ste priniesli na moje úmysly. Pozývam vás, milé deti, 

aby ste boli mojimi apoštolmi pokoja a lásky vo svojich rodinách a vo svete. Modlite sa, aby vás 

Duch Svätý osvietil a viedol po ceste svätosti. Som s vami a všetkým vás žehnám svojim 
materinským požehnaním. 

Ďakujem vám, že ste prijali moje pozvanie.“ 

Medžugorie, 25. júna 2005 
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Posolstvo Kráľovnej pomoci 

Zverte sa Bohu 

„Milované dietky! Pozývam a vyzývam vás na obrátenie sa. Deti, neklaďte 

Ježišovi podmienky, nehádžte si pod nohy prekážky, nenapĺňajte svoje 

srdcia zbytočnými starosťami, lebo to všetko bráni Ježišovi, aby mohol vo 

vás konať úplne. Deti, zverte svoje životy, svoju vôľu Bohu a dôverujte mu 

viac a viac. Chceme vás použiť pre veľké Božie dielo, ale potrebujeme vaše 

srdce, odovzdané Bohu. Deti, modlite sa! Modlite sa! Teraz, v túto dobu, v 

tento čas. Nebojte sa! Milujem vás. Objímam vás svojim plášťom a chránim 
si vás. Ďakujem vám, že ste počuli moje volanie“. 

Prostredníctvom Simony Kumpanovej, Dechtice, 15. júna 2005 

 

Posolstvo Kráľovnej pokoja 

Modlite sa za rodiny! 

O nočnom zjavení pri Modrom kríži dňa13. júna 2005  vizionár Ivan 
Dragičevič povedal: 

Panna Mária dnes prišla radostná, v spoločnosti troch anjelov. Pozdravila svojím  materským pozdravom -

 „Pochválený buď Ježiš, drahé deti moje“. Potom  sa nad nami modlila  a všetkých  požehnala. 

Kráľovná pokoja povedala toto posolstvo: „Drahé deti, dnes večer vás zvlášť vyzývam,, aby ste 

obnovili rodinnú  modlitbu. Modlite sa za rodiny. Toto je čas milosti, drahé deti. Modlite sa 
za  svätosť v rodinách“. 

Potom sa Panna Mária rozlúčila: „Choďte v pokoji Božom, drahé deti moje...“ 

 www.medjugorje.hr 

 

Nová výzva Márie! 

Džublik na Ukrajine je lokalita medzi dedinkami Nižným Blatným a Viľchivkou, 

ktorá leží na traseMukačevo - Chust). Matka všetkých kresťanov - ako sa 

Panna Mária v Džubliku predstavila 13-ročnej Olenke Kurucovej (na 

snímke) prišla zjednotiť národ, kresťanov Ukrajiny a pozdvihnúť autoritu 

Cirkvi. Ako nám tlmočil páter Atanáz na mieste zjavení - po viacerých bojoch a 

zápasoužch tu založilBratstvo Zjavenia Presvätej Rodiny. Toto zjavenie  sa v 
Džubliku  udialo tiež . 

Panna Mária Ivanovi Dragičevičovi v Medžugorí 13. júna t. r. hovorí: „Modlite sa 
za rodiny. Modlite sa za svätosť v rodinách“! 

Panna Mária si vzala na starosť obnovu rodín, ktoré Európska únia chce 

svojou pseudolegislatívou rozložiť! A nielen to! Panna Mária sa zjavila na území 

pnutí ako národných tak aj religióznych. Odhliadnuc od tzv. „oranžovej 

revolúcie“, Panna Mária na Ukrajine už v Hrušive dňa 14. mája 1987 
povedala: 

„Moja dcéra Ukrajina, prihováram sa za teba a tvoje deti, i za tvoju 

http://www.medjugorje.hr/
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budúcnosť. Nastáva čas, keď váš národ, tak milujúci Boha, získa samostatnosť a stane sa 

útočiskom pre tých, ktorí zotrvajú vo viere v Ježiša Krista. Mnohí prichádzajú ako nepraví 
mesiáši a nepraví proroci. Preto vás varujem, buďte bdelí a opatrní“... 

Dnes sa Panna Mária opäť zjavuje, ako Zjednotiteľka. Nie je to aj výzva pre nás? 

Prikladáme pozvanie na tretie výročie zjavenia sa Panny Márie v Džubliku od pátra Atanáza, ktoré 
adresuje všetkým vám, milí priatelia!   

Anton Selecký 

 

Cesta s nečakaným cieľom 

Misia Matky trvá!   

Keď posádka našej misijnej Fabie – v ktorej sme sedeli  spolu so o. Milano 

Šeligom SVD, sestrou Agátou, a kameramanomĽubom Polákom - dňa 18. 

júna 2005 krátko po 14-tej hodine, po štyroch hodinách čakania prešla 

hranice Ukrajiny, ocitli sme sa akoby v inom svete. Nasledujúce udalosti 

tento pocit ďaleko prekročili... 

 V budúcom čísle M ROSY - z našej misie na 

Ukrajine:  

- Otcovia baziliáni, ktorých zrušili v Českej republike – 
sú na Ukrajine na zoznamoch nežiadúcich osôb 

- Cesta k utajenému Džubliku 

- Olenka Kurucová – vizionárka  Matky všetkých 

kresťanov 

- Nový  rehoľný rád Bratstvo Zjavenia Presvätej Rodiny 

- Páter Atanáz – ukrajinský o. Zovko  

- Mons. Milan Šášik z Užhorodu  zjavenia v Džubliku toleruje 

  

 

  

POZVÁNKA 

Pre všetkých na sviatok tretieho výročia (27. augusta 2002), prvého 

zjavenia Presvätej Rodiny v Iršavskom Džubliku na zakarpatskej 
Ukrajine. 

Od 24. –27. augusta 2005 sa bude konať stretnutie kresťanskej 
mládeže, na ktoré pozývame všetkých mladých ľudí dobrej vôle. 
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PROGRAM:  Svätá liturgia, Krížová cesta, Modlitba za zjednotenie kresťanov a prosba o 

požehnanie Presvätej Rodiny. 

Na stretnutie mládeže je potrebné si so sebou priniesť stan, veci osobnej hygieny, teplé oblečenie, lyžicu, 

misku a pohár. 

Adresa: páter Atanáz, Džublik, s. Nižné Bolotné, Iršavský rajón, Zakarpatská oblasť, Ukrajina, 
% 0038-066-7011691        

         Páter Atanáz (na obr.) 
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Misia Vládkyne sveta 

Čas prichádza 

Ježiš povedal: Zvelebujem Ťa, Otče,  Pán Neba i Zeme, že si tieto veci skryl pred múdrymi a 
rozumnými, a zjavil si ich maličkým. Áno Otče, Tebe sa tak páčilo. 

Mt 11 (25-26) 

  

Tieto slová Evanjelia sa rozľahli priestorom Brala, kde sečovských pútnikov privítala nová panoráma tohto 

milostivého miesta. O. Milan Hvizdoš a o. Milan Šeliga SVD koncelebrovali sv. omšu na oltári zo skaly, 

ktorá symbolizuje toto miesto ako aj Cirkev, ktorú brány pekelné nepremôžu. Zdá  sa,  že  Nepriateľ si to 
neuvedomuje, a preto útočí na Cirkev zo všetkých strán. 

 

   

Dokazuje to aj stále väčšia snaha uzákoňovať Antidesatoro Európskym parlamentom. Veľmi priliehavé 

posolstvo Panny Márie zo dňa 17. júna 2004 citovala pri Brale sestra Agáta. Hovorí sa v ňom: 

„Náš nepriateľ ma chce poraziť, chce ma zničiť. Chce zničiť moju milovanú Cirkev...!  

Môj najmilovanejší ľud! Drahý môj Syn Ježiš Kristus vás pozýva  k milovaniu Jeho Srdca, ktoré 

je Najsvätejšie a chce k tejto svätosti priviesť aj vás, milované deti. Milujem, dietky môjho 

Syna a dietky moje. Prichádzajte ku mne a modlievajte sa. Veľa sa modlite. Modlite sa, dietky. 

Veď už čas prichádza! Čas návštevy... 

Zahaľte sa do plášťa nežnosti, odovzdania sa a vernosti nášmu Pánovi Ježišovi Kristovi. 

Budujte pokoj. Nebúrajte zväzky lásky. Odovzdávajte sa jeden druhému. Buďte pozorní voči 
našej návšteve tu medzi vami...  Milujte, drahí moji. Milujem vás, dietky moje.“ 

Dané v kláštore sestier OSBM, Sečovce, 17. Júna 2004 
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Spoločenstvo lásky a vernosti 

Po zasvätení sa Nepoškvrnenému Srdcu Vládkyne sveta celebrant 
sv. omše o Milan Šeliga v kázni okrem iného zdôraznil: 

Prišli sme osláviť Najsvätejšie Ježišovo Srdce, Najsvätejšie 

Srdce Panny Márie, je mesiac jún, kedy sa tieto dve Srdcia 
pripomínajú. 

Srdcia Ježiša a Márie  sú nerozlučne zjednotené. Vytvárajú 

intímne spoločenstvo lásky a vernosti.  Mária hovorí - Volám 

a čakám na veľkodušnú odpoveď vašich sŕdc,  lásku chcem, 
milujte sa navzájom. 

Pán nás chce vrúcnymi slovami naviesť na správnu cestu.  Keď 

volá s bolesťou – čo mám robiť s tebou, Efraim, čo mám robiť s 

tebou, Júda, čo mám robiť s tebou Zuzana, Peter, Mária!  Vaša 

láska je ako ranný mráčik, ako rosa, ktorá pominie. Preto si máme 
túto výzvu miluj Pána, svojho Boha, často pripomínať. 

 Kto verí so živou vierou, s dôverou a láskou sa približuje 
k Eucharistickému Ježišovi, k Jeho Srdcu. 

  

Zverujem Ti svet, Mária 

Na záver by som spomenul nášho sv. otca Benedikta XVI. - teho, ktorý sa v týchto dňoch 
vyjadril, keď hovoril o Najsvätejšom Ježišovom Srdci: 

Pozývam k modlitbe za to, aby kňazi nič nepovyšovali nad Kristovu Lásku. Vzdávať úctu Najsvätejšiemu 

Ježišovmu Srdcu okrem iného znamená, klaňať sa Srdcu, ktoré nás až na smrť milovalo. Bolo prebodnuté 

kopijou a z výšky kríža vylialo Krv a Vodu. Nevyčerpateľný prameň nového života. Srdce, ktoré sa viac 

než ktorékoľvek iné podobá na Kristovo Srdce je nepochybne Srdce Márie, jeho Nepoškvrnenej Matky. A 

práve preto nám ho predkladá na spoločnú úctu. Odpovedajúc na pozvanie, vyslovené svätou Pannou vo 

Fatime zverujem Jej Nepoškvrnenému Srdcu ktoré sme si zvlášť uctili, celý svet.  Nech svet zažije 

milosrdnú lásku Boha  a spozná pravý pokoj! 

Najsvätejšie Srdce Ježišovo, zmiluj sa nad nami! Nepoškvrnené Srdce Panny Márie, buď našou 
spásou! Amen. 

* * * * * * * * 

Po adorácii a požehnaní Najsvätejšou sviatosťou Oltárnou sa pútnici dlho rozchádzali, niet divu, pobyt pri 

Brale najmä v letných mesiacch je nádherný. Všetci sa tešíme na dokončenie nového oltára, ktorý bude 

mať aj prístrešok, ako aj spevneniu parkovísk štrkom, čo zabezpečili neúnavní členovia o. z. Magnificat-

Bralo.      

Anton Selecký  
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 Problém s Vládkyňou 

 Vážený pán Selecký! 

Hoci M Rosu čítam len prostredníctvom inernetu, bol 

som  nemilo zaskočený ústnou informáciou, že Váš časopis 

v tlačenej podobe na  úvodnej strane má napísane toto: 
Mária - Vládkyňa sveta. 

A naozaj je to tam. To čo je tam napísané je zčasti lož. A som 

presvedčený, že je to aj blud! Pretože vládcom sveta je Boh. 

Nedivím sa, že niektorí ľudia Vám prestávajú dôverovať, pretože 
čo je moc, to je moc... 

Treba mať zdravú Mariánsku úctu. A taktiež treba poslúchať 

cirkevných predstaviteľov. Pán Selecký - vieme že skoro všetci 

máme problémy s poslušnosťou, ale keď robíme pre Božie dielo, 

tak sa snažme aspoň poslúchať Výklad katolíckej Cirkvi o 

mariánskych zjaveniach. Len toľko som chcel. Ako kresťan som 

mal  povinnosť vo svojom svedomí Vás na to upozorniť. 
Ďakujem. 

Radoslav Babjarčik, Praha 

  

Milý pán Radoslav! 

Srdečne ďakujem za ohlas. Pôsobím ako novinár už dávno, ako spravodajca od roku 1979, kedy som začal 

so správami do Hlasu  Ameriky  a Rádia Slobodná Európa o diskriminácii občanov v ČSSR. Toto u nás 

komunisti považovali za „poškodzovanie záujmov republiky v zahraničí“ a bol na to paragraf. Takže som si 
musel dať pozor, aby to, čo píšem a vysielam, bola overená pravda. 

Tak aj pri zjaveniach Panny Márie viem o to dôslednejšie, že nemôžem písať nepravdy. Doposiaľ som 

oficiálne nebol upozornený ani jedným pánom biskupom, že máme niečo v našom časopise v neporiadku. 

Neposlušnosť prichádza, keď sa odmietnem podriadiť príkazu alebo nariadeniu. Také zatiaľ nemám. Ja 

viem, že mnoho vecí, o ktorých píšeme, je  „na hrane“. Ale ako chcete dnes ľudí upozorniť, keď samotná 

Panna Mária to medzi nami má ťažké?  Pozrite si na množstvo bludov, ktoré sa dnes šíria v samotnej 
Cirkvi! 

Práve som sa vrátil z Ukrajiny. Je tam zjavenie Panny Márie jednej 13-ročnej dievčine Olenke neďaleko 

Mukačeva. Od roku 2002 dodnes. Chodí tam pán biskup Šášik z Užhorodu. Panna Mária tam odkázala 

baziliánovi pátrovi Atanázovi, že má požiadať o vystúpenie z rehole, aby pomohol pri zakladaní novej 

rehole. Baziliáni ho napokon vylúčili sami. Vyhlásili ho za sektára. Biskup bol tiež proti. Napokon sa ale 

pán biskup Milan Šášik  stal ochrancom novej rehole! Táto rehoľa Bratstvo Zjavenia Presvätej Rodiny už 

stavia kláštory... Panna Maria sa pri Mukačeve zjavila ako MATKA VŠETKÝCH KRESŤANOV... Chce nás 
zjednotiť. 

Ešte ku Vládkyni: Pozrite si východnú liturgiu. píše sa tam: „Osobitne ti prinášame túto duchovnú 

službu za presvätú, prečistú, preblahoslavenú a slávnu VLÁDKYŇU našu, Bohorodičku a vždy 

Pannu Máriu“.  (Z liturgie sv. Jána Zlatoústeho, knižočka Hore srdcia, imprimatur Mons. Milana Chautur, 

CSsR a Mons. ThDr. Ján Hirka. Vydavateľstvo PETRA 2002, Prešov). 

Pán Radoslav, želám Vám mnoho Božích milostí a ochranu našej milej Matky.             

Anton Selecký 
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Misia Nepoškvrnenej čistoty 

Prvá júnová nedeľa 2005 na hore Zvir 

Boh vám dá silu 

Zvir vítal pútnikov síce zamračenou oblohou, ale 

počasie bolo príjemné na putovanie. Návštevníkov 

bolo menej ako minulý mesiac, ale potešilo nás, 

že Litmanová sa už stala pravidelne navštevovaným 

miestom rodín nielen z okolia, ale i vzdialenejších 
miest. 

Vďaka tomu, že cirkevná vrchnosť vyhlásila toto miesto za 

miesto modlitby,  táto lokalita je jedinečným miestom, kde 

sa môžeme svätou liturgiou duchovne posilniť a zároveň v 
lone prekrásnej prírody načerpať aj fyzické osvieženie. 

Ľudia v dnešnej dobe sú veľmi ustarostení, povedal v 

úvode prvej svätej omše  o. Daniel Galajda -  Prečo 

máme toľko starostí o zajtrajšok, a o budúcnosť? 

Nemáme dostatočnú vieru. Veď sa len pozrime na 

naše deti.  Bezstarostne si žijú, hrajú sa, rastú. Ale s 

čím sa budú hrať, čo budú jesť, ako sa budú rozvíjať, 

to nie je ich, ale rodičovská starosť. Aj my by sme mali 

všetky svoje starosti zveriť svojmu nebeskému Otcovi. Pri tejto svätej liturgii zložte všetky 

svoje starosti k nohám Panny Márie. Želám vám, aby ste tu dnes zažili naozajstnú radosť  -
   povedal na záver.  

  
Najlepší podiel 

A tá radosť prišla pri slovách o. Vasiľa Kormaníka, litmanovského rodáka, ktorý 
celebroval druhú liturgiu. Stretnutie s pútnikmi bol vlastne i návrat do jeho mladosti. 

Popri radosti neskrýval bolesť nad tým, že rodina prestáva dnes plniť svoju 

funkciu. Málokedy sa naše rodiny stretnú pri stole, málokde sa spoločne 

modlia a oslavujú Boha. Večné hodnoty, ktoré prenesieme cez most smrti 

vytláča zhon za zbytočnými vecami. Život bez Boha prináša neistotu, úzkosť 

a ustarostenosť. Mária si vybrala ten najlepší podiel, teda to najdôležitejšie 
pre jej život. Vernosť Bohu. 

Ak neveríme, že jedine Boh môže prísť na pomoc  našej bezradnosti, potom 

nám naozaj ostane iba bremeno sĺz. Sv. ruženec sa opäť  predmodlievala litmanovská 

vizionárkaKatarína Vislocká a pripomenula dve posolstvá Panny Márie. Je zaujímavé, že v tento rok sa 
dátumy prvých nedieľ v mesiaci presne kryjú s rokom 1994. 
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 Chcela by som vás naplniť 

Moje drahé deti! Tak veľmi vás milujem! Chcela by som žiť spolu s vami ako vaša Matka. Ste 
takí prázdni – a ja by som vás chcela naplniť. No musíte sa mi otvoriť modlitbou...            

(7. júna 1992) 

Buďte živým Evanjeliom 

Moje drahé deti! 

Milujem vás a ďakujem, vám, že ste tu zostali. Chcela by som vám povedať ako Mama, poprosiť 

vás, aby ste začali žiť jednoducho, rozmýšľať jednoducho a konať jednoducho. Vyhľadávajte 

ticho, aby sa vo vás mohol znovu narodiť Duch Kristov. 

Nedovoľte, aby vás tento svet urobil dvojtvárnymi. Prosím vás, staňte sa živým evanjeliom. 

Nebojte sa, že ste slabí. Boh vám dá silu. Modlím sa, aby som počula odpoveď na moje 
volanie...  

(5. júna 1994) 

  

Magdaléna Kohútová 

 

Krížik od syna   

Svoje deti som nevychovala vo viere a keď som po rokoch syna vysokoškoláka 

krížikom na čelo vyprevádzala na prvú samostatnú cestu do života, veľmi divne sa 

zatváril, utrúsiac pichľavú  poznámku. Nevšímala som si to. Najbližšie prijal krížik 

bez poznámky a tretí raz, keď som naň zabudla, sám si oň požiadal. Po rokoch je 

už samozrejmosťou, že na krížik, stojac s batohom na chrbte pri dverách, si vždy 
počká. 

Bola sobota a už druhý deň lialo. V tom nečase som sa chystala autom na 

služobnú cestu a pred odchodom som si nahlas povzdychla, prosiac o pomoc 

anjela strážcu, aby mi pomohol šťastne sa dostať do cieľa a bez nehody sa vrátiť  domov. - Ahoj synak - 

zakričala som synovi  z chodby, - mami, mami, počkaj, zavolal. Prišiel ku mne, dal mi krížik na čelo a 
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pusu. Zopäla som ruky a ďakovala Bohu. Keď som sa večer vrátila domov, Radko sa ma opýtal, či aj mne 

tie brzdy tak pískajú. 

Hneď po nedeli som auto zverila mechanikovi. Na zdviháku si prezeral podvozok a ukázal mi, že len 

zázrakom som ani sebe ani vozidlu neublížila. Z gumových manžiet s olejom na oboch ramenách od 

prevodovky ku kolesám zostali len franforce. Ktovie, koľko stoviek kilometrov som takto najazdila, 

pomyslela som si s hrôzou. V tom som si spomenula na krížik od môjho syna, Som presvedčená, že bol 

mojou záchranou. 

Magdaléna KOHÚTOVÁ 
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Misia Kráľovnej pokoja 

Návrat z pekla 

- Mons. Salvatore Bocaccio, biskup v Fronsione a člen talianskej 

biskupskej konferencie bol 4 dni v Medžugorí. Mons. Boccacio bol 

pomocným biskupom v Ríme a teda v úzkej spolupráci s 

pápežom Jánom Pavlom II. Počas svojho pobytu v Medžugorí 

celebroval sv. omše v kostole sv. Jakuba. Bol prítomný pri zjavení 

Panny Márie Ivanovi a stretol sa aj s ďaľšími vizionármi. Veľmi 

ocenil ich jednoduchosť. 

  

- Páter Slavko ma v roku 1989 uisťoval: „Komunity zachránia 

Medžugorie!“ Panna Mária nikdy nemá núdzu o „vynálezy!“. K 

radosti všetkých sa v Medžugorí objavila nová komunita. Jedná sa o 

bratov a sestry v núdzi „Nuovi orrizonti“ (Nové obzory). Táto 

komunita, založená v Taliansku, je zložená s ľudí, ktorí unikli smrti. 

Všetci títo mladí ľudia prežili zostup do pekla, taký častý u dnešných 
mladých, a vrátili sa k životu. Ako? 

  

- Zakladateľka Chiara (Klára) Amirante (38 rokov), sympatická 

Talianka, bola fascinovaná týmto úryvkom Evanjelia: „Zostávajte v 

mojej láske... aby moja radosť bola vo vás a aby vaša radosť 
bola dokonalá“. 

(Jn 15, 9-11). 

Chiara začala túto radosť vyhľadávať, žiť ju do hĺby a šíriť. Neskôr 

ťažko ochorela a jej bolesti sa stali neznesiteľnými. Napriek 

tomu, takmer slepú a pripútanú na lôžko – ju táto radosť neopúšťa. V najtvrdších momentoch bolesti si 

Klára uvedomuje, že Ježišova radosť odoláva bolesti i smrti. Horí túžbou povedať to, odvážiť sa ísť 

do pekla chudobných a všetkými spôsobmi zlomených ľudí, aby tam zvestovala  Ježišovu radosť.  Vtedy 

urobila s Bohom „zmluvu“. Ak sa jej vráti trochu zdravia, pôjde ku tým, ktorý prebývajú v 

beznádeji. Ďalší deň ide na vyšetrenie do nemocnice a novú injekciu do oka. Lekár žasne. 

Chiara je úplne zdravá! 

Jej intenzívny život modlitby potreboval solídneho duchovného otca – stal sa ním jeden rímsky biskup. 

Chiara ho vo všetkom poslúcha, aby nebola obeťou ilúzie. Keď očakávané znamenie je dané a jej zdravie 
je obnovené, pustí sa do služby s povolením svojho biskupa. 

  „Zákazníkov smrti“ nie je ťažké nájsť,  hemží sa to nimi na nádraží Termini, v samotnom srdci Ríma. 

Chiara tam trávi celé dni a noci a snaží sa infiltrovať záblesk nádeje do tohto sveta zločinu, drog, 

prostitúcie a satanských siekt. Je vydesená tým, čo tam vidí a počuje, čoho sa dotýka. Peklo na 

zemi! Ukrižovaný Ježiš, iba 15 minút od Vatikánu!Prosí Boha o dom, kde by sa týchto nešťastníkov 

mohla ujať, aby mohli prijať lásku a pokoj... Ale nič. Žiadne dvere sa neotvárajú, napriek krásnym 
prísľubom politikov. 

Chiara sa rozhodne ísť až do Medžugoria a tam v modlitbe pochopí, že nič sa nepohne, pokiaľ sama 

neprekročí jednu etapu a to ono „bláznovstvo Evanjelia“: „Choď, predaj všetko čo máš, daj to 
chudobným a budeš mať poklad v Nebi, potom príď a nasleduj ma...“   

              (Mt 19,21). 
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Chiara s povolením svojho biskupa opúšťa zamestnanie a 

počas sviatku Panny Márie Pomocnice sa rozhodne opustiť 

krásny rodinný dom, aby žila s trpiacimi ľuďmi na ulici. A 

práve v tento deň je jej ponúknutý dom – ako na„striebornom 

podnose!“ A nie jeden, ale hneď niekoľko! Chiara ich prijíma 

všetky, veď mladí budú potrebovať miesto, sú ich stovky, čoskoro 
ich budú tisíce... 

Prvá naliehavosť - formovať tých živých-mŕtvych, aby otvorili svoje 

srdca Božej láske, veď iba táto lláska ich bude môcť 

uzdraviť.  Chiara, a malá skupinka, ktorú zhromaždila, ich formujú k 

modlitbe. Predstavte si tých „uličníkov“ („ragazzi“) ktorí sa ocitajú 

v improvizovanej kaplnke a kladú si otázku, kam sa to dostali! Ale 

pravá láska neklame, zostávajú a budú „hrať hru“. Väčšina z nich 

Boha nepozná a mnohí Cirkev nenávidia. Čo na tom! Chiara ich 

žiada, aby sa pokúsili modliť. Aspoň pokúsiť... 

Odpovedajú: „Skúsili sme všetko, tak – koniec koncov -  prečo nie aj toto?“ Mnohí z nich dávajú 

svoj život Pánovi. Ovocie na seba nedáva dlho čakať. Vzkriesenia nasledujú rýchlo jedno za druhým, 

vznikajú nové „domy“. V Júli 2004 je Chiara menovaná pápežom Jánom Pavlom II. „Konzultantkou 
Pápežskej rady pre pastoráciu migrantov“. 

* * * * * * * * 

A Medžugorie? Chiara tam prišla počas vojny, 1. januára 1993. A tam jej Panna Mária vložila do srdca 

svoju vlastnú lásku pre Jej deti „ktoré ešte nepoznajú Božiu Lásku“ a zomierajú na to. Po všetkých 

nadáciách v Taliansku Chiara pokračovala snahou odpovedať na naliehavú Máriinu výzvu, a stále s 

povolením svojho biskupa zhromaždila asi dvanásť „starších“komunity, aby otvorila stredisko v 

Medžugorí. Po mnohých bojoch a ťažkostiach mohla komunita získať pozemok neďaleko cintorína v 

Bijakoviči. Vlani v roku 2004 začali práce a dnes je stredisko „Ranná Hviezda“ takmer 

dokončené.  Chiara dúfa, že sa tam v tomto roku  v lete usadia. Dňa 6.  júna prišiel z Ríma biskup – 

ochranca „Nových obzorov“ aby povzbudil vojsko a aby prijal od siedmych chlapcov sľuby chudoby, 
čistoty, poslušnosti a radosti. 

Koľko stratených bolo od roku 1993 znova nájdených, vďaka „Novým obzorom?“  

V roku 2004 komunita konštatuje, že vďaka ich pouličnej evanjelizácii nadviazali jej členovia kontakt so 

650 000 mladými ľuďmi a samotná komunita má dnes tristo zasvätených členov. Ale skutočný počet duší, 

ktorých sa Chiara a „Nové Obzory“ dotkli, to sa dozvieme až v Nebi.   Dnes sa pútnici v Medžugorí môžu 

stretnúť s týmito svedkami priamo... 

sestra Emmanuela, 

15. júna 2005, Medžugorie 

 

Ján Pavol II.: 

Vracajme sa do Medžugoria! 

Sv. Otec, pápež Ján Pavol II., sa v listoch svojim priateľom v Krakove, 

Markovi a Žofii Skarmanickým niekedy zmieňoval o Medžugorí. 
Počas svojho pontifikátu to nechcel robiť verejne, chcel dávať príklad a 

rešpektovať prácu komisií, ustanovených k tomuto účelu. Vieme ale, že 

súkromným spôsobom sv. Otec „stratil“ to či ono slovo biskupom, kňazom 

a laikom a vždy ich povzbudzoval, aby šli do Medžugoria a modlili sa tam. 
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Dnes máme súkromný dokument, podpísaný jeho rukou. Marek je známy poľský básnik, ktorý 

spolupracoval  s kardinálom Wojtylom až do jeho nástupu na pápežský stolec. Mala som tú časť stretnúť 

sa s Markom a jeho manželkou, ktorí mi pri jednej misii v Poľsku listy ukázali. V štyroch z nich je zmienka 
o Mežugorí. 

Listy budú v októbri uverejnené v Poľsku, Marek mi ale už teraz dovolil z nich citovať: 

- List č. 1: Drahý pane... a nech ide všetko dobre na ceste Medžugorie – Rím. S mojím srdečným 
požehnaním, 

Ján Pavol II., Vatikán, 30. marca 1991 

  

- List č. 2: Drahý pán Marek!   ...A teraz, vracajme sa každý deň do Medžugoria modlitbou.  

Ján Pavol II., Vatikán, 28. mája 1993 

  

- List č. 3: (rukopis, pozdrav k Vianociam) - Pani Žofia, ďakujem vám za všetko, čo sa týka Medžugoria. 

Aj ja tam putujem každý deň v modlitbe, pridávam sa duchovne ku všetkým, ktorí sa tam modlia, alebo 

ktorí sa odtiaľ cítia vyzvaní k modlitbe. Dnes tento apel chápeme lepšie. Radujem sa, že našej dobe 
nechýbajú ľudia modlitby a apoštoli... 

         Ján Pavol II., 8. decembra 1992 

  

- List č. 4:  Drahý pán, drahá pani! Veľmi vám ďakujem za vaše dva listy. Žofia mi písala ohľadne 

Balkánu.  Teraz nepochybne lepšie rozumieme Medžugoriu. Tento druh naliehania Matky Božej chápeme 

tým lepšie, že máme pred vlastnými očami veľké hrozby. Zároveň, odpoveď na modlitbu a to zo strany 

ľudí celého sveta  - taký bol duch, ktorý animoval 23. deň modlitby, pripravený zvláštnym zasadaním 

Vatikánu, ktorého sa zúčastnil aj pán T. Mazoviecki. Možno aj vďaka tomu sa Európa prebúdza. Aj v 

Poľsku sa ľudia prebúdzajú, podľa toho, čo mi píšete. Možno že im bude ľahšie súhlasiť s pápežom, ktorý 
nehlásal „víťazstvo demokracie“, ale ktorý pripomenul Desatoro...    

          S požehnaním Ján Pavol II., Vatikán, 25. februára 2004. 

  

Drahá Gospa, ako by sme ti mohli dostatočne ďakovať za Tvojich 24 rokov zjavení, za Tvoje 
nádherné posolstvá, za Tvoje požehnanie a Tvoju materskú lásku? Ty si zmenila svet! 

sestra Emmanuela, 

15. júna 2005, Medžugorie 
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Misia Kráľovnej pomoci 

Vdýchnite Ducha Svätého 

Nedeľná púť ku Kráľovnej pomoci 5.júna 2005 v Dechticiach sa niesla v 

doznievajúcej oslave sviatkov Božského Srdca Ježišovho a Nepoškvrneného 

Srdca Panny Márie. Jozef Danko (na snímke) sa prihovoril pútnikom nad 
Vinohradmi, ktorými sa ide na miesto zjavení na hore Boričky slovami: 

„Milí pútnici! 

Krásny mariánsky mesiac máj vystriedal mesiac zasvätený Najsvätejšiemu 
Srdcu Ježišovmu. Miesto príhovoru s vrúcnosťou volajme: 

V zmilovaní, najbohatšie Srdce Ježišovo! 

Ponížene Ťa vzývam, chválim, velebím a milujem. Prosím ťa za odpustenie všetkých hriechov, chýb a 

pokleskov. S dôverou v tvoju nekonečnú dobrotu a zmilovanie hľadám u teba útočište. Prednášam ti svoje 

potreby, úzkosti, predkladám ti svoje prosby a srdečne ťa prosím skrze Nepoškvrnené Srdce tvojej Matky 

Márie ako aj svojich svätých ochrancov, aby si láskavo vyslyšalo moju prosbu ako si už tisíce i v ich 
časných a duševných trápeniach vyslyšalo a ako si to svojim ctiteľom prisľúbilo. 

Božské Srdce Ježišovo, buď nám spásou, pomocou teraz i v každý čas, ale najmä v hodine našej smrti. 
Amen“ 

V ruženci, ktorý sa vizionári modlili pred zjavením opäť odzneli posolstvá Panny Márie povedané už skôr. 
Uvádzame ich (trocha krátené), pretože posolstvá Panny Márie je to podstatné, čo sa máme dozvedieť. 

  

Útočište a pokoj 

Moje deti! 

 Deti moje, dnes môj Syn a ja vám ponúkame útočište v našich spojených srdciach. Odprosujte 

Srdce Ježišovo a moje Nepoškvrnené Srdce prostredníctvom prvých siedmych nedieľ po prvom 

piatku, ktoré som si priala za všetky urážky, ktoré sa nám dostávajú. Zasväcujte sa Božskému 

Srdcu môjho Syna a môjmu Nepoškvrnenému Srdcu – našej spojenej láske. V nich nájdete 

útočište a pokoj. Zostaňte v našich milujúcich Srdciach. Naše Srdcia vám budú loďou, ktorá 
nikdy nestroskotá ... Milujem vás, deti moje. 

Ďakujem vám, že ste počuli moje volanie. 
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 Otvorte svoje srdcia 

Moje deti! 

Dnes vás volám, aby ste si po tieto dni hlboko uctili Srdce môjho Syna a moje Srdce, ktoré vás 

tak veľmi milujú nežnou láskou. Deti moje, otvorte svoje srdcia, pretože z našich láskou 

spojených sŕdc vytekajú veľké milosti. Neodvrhujte našu lásku, ktorá si tak veľa vytrpela pre 
vás. 

Nebojte sa! 

Moje deti! 

Dnes vám chcem povedať, aby ste nemali strach z vojny, hrozného prenasledovania a ľudskej 

zloby. Opäť vám chcem pripomenúť, že v srdci môjho Syna a v mojom Nepoškvrnenom Srdci 

nájdete útočište. Preto sa denne zasväcujte našim láskou spojeným srdciam. Môj Syn a ja do 

nich skrývame celý svet a ochránime ho pred jeho biedou. S dôverou sa na nás obráťte a nikdy 
nebudete sami...  Toto všetko vám hovorím z veľkej Božej lásky. 

  

Som stále s vami 

Moje deti! 

Milujem vás láskou, akou len matka miluje svoje deti. Láskou jednoduchou, milosrdnou. Deti, 

som stále s vami. Je dôležité, aby ste na to mysleli. Všetkých vás objímam svojou láskou. Vždy, 

keď budete ubolené, utiekajte sa pod moju ochranu. Deti, vstúpte do môjho náručia. Ponorte 

sa do lásky môjho Syna a mojej lásky a pocítite lásku našich spojených Sŕdc...  K tomu je 
potrebné, aby vaše srdcia boli čisté. Veľmi vás milujeme. 

  

Hymna lásky 

Moje dietky! 

Milujem vás, milujem vás, milujem vás. 

Deti, nech pri každom mojom slove zaplesá vaše srdce radosťou. 

Nech zajasá radosťou, ktorou je Ježiš. Nech neustále spieva hymnu 

lásky Ježišovi. Deti, milujem vás. Modlite sa. Veľa sa modlite. Stále 

to nechápete? Ešte stále tomu nerozumiete? Vaše srdcia túžia po 

našej láske. Milujem vás.  Každý človek celý život hľadá našu lásku. 

Teraz vám ju chceme dať. Lásku Srdca môjho Syna a môjho 

Nepoškvrneného Srdca. Modlite sa. Ďakujeme vám, deti, že ste 
počuli moje volanie. 

* * * * * * * 

Panna Mária sa prítomným vizionárom zjavila počas desiatku „Ktorý Ťa 
Panna v nebi korunoval“. 

Vizionár Martin Gavenda Panne Márii obetoval všetkých prítomných, 

všetkých, ktorí sa duchovne spájajú a všetkých chorých. Povedal: „Panna 

Mária nám často hovorí, že tí, ktorí majú čisté srdce a majú živú 

vieru, môžu si vyprosiť veľké milosti. Tí, ktorí sem prichádzajú s 
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čistým srdcom a so živou vierou, sú uzdravení. Tí, ktorí sem prišli prosiť o rôzne milosti, o 

rôznu pomoc, sú vyslyšaní, lebo majú čisté srdce a majú živú a pevnú vieru.“ Prítomní vizionári sa 

s Pannou Máriou modlili Otče náš a Sláva za pevnú a živú vieru pre všetkých ľudí na celom svete a 
modlitby na osobitné úmysly. 

* * * * * * * 

Prítomných pútnikov požehnal rehoľník Peter z Moravy, ktorý pripomenul situáciu, v ktorej sa 
všetci nachádzame slovami: 

Modlime sa k Panne Márii, aby naša láska bola čistá a pevná a horela k Bohu, k blížnemu. Som hrdý, že tu 
môžem stáť na tejto vašej slovenskej pôde. Nech Matka Božia, ochraňuje vás, i vaše rodiny. 

 Monika Školnová 

Foto: (a) 
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Jedinečné zjavenie 

Jedinečné zjavenie v histórii ľudstva 

Boh Otec prehovoril!  (II.) 

 Moje drahé deti! Ďakujem vám že ste sem prišli. Ja – vaša Mama. Moje detičky, začnite sa, 

prosím vás, skutočne rozprávať s naším Otcom ako o Otcovi, aby vaše slová boli sväté, aby 
vaše slová robili zázraky. Miluje vás a čaká...   

(Nepoškvrnená Čistota na hore Zvir, 6. júna 1993) 

  

Milí priatelia, v júnovom čísle M ROSY sme uverejnili posolstvo Boha Otca sestre Ravasiovej. 

V tejto časti dokončievame skrátenú verziu tohto posolstva, ktoré si môžete celé prečítať 
v publikácii. 

  

Druhá časť začína dňom 12. augusta 1932    

Práve som otvoril prameň živej vody, ktorý nikdy nevyschne od dnes až do konca časov! 

Môj Syn Ježiš je vo mne a ja som v ňom, vo vzájomnej láske, ktorou je Duch Svätý, ktorý nás zjednocuje 

putom lásky, ktorá nás robí JEDNÝM. Môj Syn je studnicou tohto prameňa, ku ktorému ľudia prichádzajú a 
čerpajú z jeho Srdca, ktoré je stále naplnené, až preteká, vodou spásy. 

Som oceánom milosrdenstva. Som oceánom lásky. Prichádzam ako najnežnejší a najviac milujúci 

Otec. Sklonil som sa k vám a úplne som zabudol na seba a zabezpečil som vám spásu. Vy všetci, ktorí 

žijete teraz a tiež vy, ktorí ste ešte v ničote, ale budete žiť storočie za storočím až do konca sveta, 

pamätajte, že nie ste sami: Otec na vás myslí a ponúka vám podiel na nekonečných výhodách svojej 

lásky. Pristúpte k prameňu, ktorý bude navždy prýštiť z mojej otcovskej hrude. Ponorte sa do oceánu 

môjho milosrdenstva a obracajte sa ku mne s hlbokou dôverou, aby ste sa zmenili. Tomu už neodolám. 
Potom vám odpustím vaše hriechy a zahrniem vás najväčšou priazňou. 

 Som medzi vami. Šťastní tí, ktorí tejto pravde veria a využijú 

príležitosť času, o ktorom Sväté písmo hovorí:„Príde čas, keď 

ľudia budú musieť uctievať Boha a milovať ho tak, ako si 

želá.“ 

Želám si, aby ste slávili sviatok Krista Kráľa ako odčinenie za 

urážky, ktorých sa mu dostalo pred Pilátom a od vojakov trýzniacich 

jeho sväté a nevinné človečenstvo. Aby však každý mohol skutočne 

poznať Kráľa, musí poznať jeho kráľovstvo. Aby ste úplne dosiahli 

toto poznanie, musíte tiež poznať Otca tohto Kráľa, tvorcu jeho 
kráľovstva. 

Skutočne, deti moje, Cirkev, spoločenstvo, založenie ktorého som 

zveril svojmu Synovi, dovŕši svoje dielo tým, že bude uctievať toho, 

kto ju založil – vášho Otca a Stvoriteľa. Vedzte, deti moje, že váš 

Otec vždy bdel nad Cirkvou od jej zrodu a spolu so svojím Synom a 

Duchom Svätým si želá, aby bola neomylná skrze jeho zástupcu, 

Svätého Otca. Ale keby ma kresťania poznali takého, aký som – 

nežný, milosrdný, dobrý a šľachetný Otec, neprežívali by svoju vieru 
horlivejšie a úprimnejšie? 
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Misionári hovorili a doteraz hovoria o Bohu tak, ako ho poznajú, ale ubezpečujem vás, že ma nepoznáte 

takého, aký som, preto teraz prichádzam, aby som sa vyhlásil sa Otca všetkých, za najnežnejšieho z 

otcov, aby som premenil vašu lásku pokrivenú strachom. Ja ti teraz dávam toto svetlo. Prinášajte ho 

všetkým a ono bude mocným prostriedkom k obráteniu aj k uzavretiu pekelných brán. Preto teraz 
opakujem sľub, ktorý bude trvať naveky: 

VŠETCI, KTORÍ MA NAZVÚ MENOM OTEC, HOCI IBA RAZ, NEZAHYNÚ, ALE BUDÚ MAŤ VEČNÝ 

ŽIVOT MEDZI VYVOLENÝMI. 

  

A tých z vás, ktorí budú pracovať pre moju slávu a budú sa usilovať, aby ma ľudia poznali, uctievali a 

milovali, ubezpečujem, že vaša odmena bude veľká. Vy, ktorí žijete v pravom svetle, povedzte ľuďom, aby 

prišli ku mne – pomôžem im, uľahčím ich bremeno a spríjemním ich ťažký život. Zahrniem ich otcovskou 
láskou, aby boli šťastní teraz i na večnosti. 

Milujte, milujte, milujte stále, ale ukážte aj ostatným, ako milovať Otca, ktorý vás tak vrúcne miluje. 

Žiadam od človeka dôveru, lásku a vďačnosť. 

Po čom teraz predovšetkým túžim, je vidieť viac horlivosti zo strany spravodlivých, hladkú cestu na 

obrátenie hriešnikov, návrat márnotratných synov do Otcovho domu. Obraciam sa najmä k Židom, 

schizmatikom, slobodomurárom, úbohým neveriacim, svätokrádežníkom a príslušníkom tajných siekt. 

Chcem, aby celý svet vedel, že je tu Boh a Stvoriteľ. Ten Boh, ktorý ich pre ich nevedomosť bude 

častejšie oslovovať, pretože ho nepoznajú, nevedia, že som ich Otec. 

.Ak ma bude vzývať a uctievať celé ľudstvo, zošlem mu ducha pokoja ako blahodárnu rosu. 

Ak ma budú vzývať a uctievať všetky národy, nebudú už nešváry a vojny, pretože ja som Boh pokoja a 

tam, kde som ja, nemôže byť nijaká vojna. 

Som svetlo svetiel, kam prenikne jeho žiara, tam bude život, chlieb a šťastie. Toto svetlo osvieti vás 

všetkých - ľudí, ktorí žijete na tomto svete v temnote, a hriechu. Bez môjho svetla upadnete do priepasti 
večnej smrti! 

Moje otcovské a Božie požehnanie každému človeku! Amen! 

Zvlášť môjmu synovi a zástupcovi na zemi! Amen! 

Celej Cirkvi a všetkým duchovným! 

Celkom zvláštne požehnanie Cirkvi v očistci! Amen! Amen! Amen! 

  

Boh je môj Otec 

Môj nebeský Otče, aké sladké je vedieť, že ty si môj Otec a ja 
som tvoje dieťa! 

Zvlášť keď sa nebo mojej duše zahalí mrakmi a môj kríž ma ťaží, 

cítim, že potrebujem opakovať: Otče, verím v tvoju lásku ku 
mne! 

Áno, verím, že ty si môj Otec v každom okamihu môjho života a 
že ja som tvoje dieťa! 

Verím, že ma miluješ nekonečnou láskou! 
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Verím, že nado mnou bdieš vo dne v noci a že ani vlas nespadne z mojej hlavy bez tvojho dovolenia! 

Verím, že vo svojej nekonečnej múdrosti vieš lepšie ako ja, čo je pre mňa dobré. 

Verím, že vo svojej nekonečnej moci dokážeš vyťažiť dobro dokonca aj zo zla. 

Verím, že vo svojej nekonečnej dobrote robíš zo všetkého úžitok pre tých, ktorí ťa milujú a bozkávam 
tvoju ruku, ktorá uzdravuje, aj keď trestá! 

Verím, ale rozmnož vo mne vieru, nádej a lásku! 

Nauč ma hľadieť na lásku, ako na svojho sprievodcu v každej udalosti môjho života. 

Nauč ma, aby som sa ti odovzdala tak, ako sa dieťa utieka do náručia svojej matky. 

Otče, ty vieš všetko, vidíš všetko, poznáš ma lepšie ako ja poznám sám seba, môžeš všetko a miluješ ma! 

  

Môj Otče, pretože si želáš, aby sme sa vždy obracali k tebe, prichádzam ťa s dôverou spolu s 
Ježišom a Pannou Máriou požiadať o...  (vyslov svoju prosbu). 

  

Na tento úmysel a spojený s ich najsvätejšími Srdciami ti ponúkam všetky svoje modlitby, obete a 

odriekania, všetky svoje činy a väčšiu svedomitosť v plnení svojich povinností. (Ak je to novéna tu  pridaj: 

Sľubujem, že budem v týchto deviatich dňoch šľachetnejšia k tej a k tej osobe.) 

Daj mi svetlo, milosť a silu Ducha Svätého! 

Posilňuj ma v tomto Duchu, aby som ho nikdy nestratila, nikdy nezarmútila a nikdy nedopustila, aby vo 
mne zoslabol. 

Môj Otče, prosím o to v mene Ježiša, tvojho Syna! A ty, Ježišu, otvor svoje Srdce a prijmi do neho moje a 
spolu so Srdcom Máriiným ho ponúkni nášmu božskému Otcovi! Získaj pre mňa milosť, ktorú potrebujem! 

Bože, Otče, povolaj k sebe všetkých ľudí. Daj, aby všetci hlásali tvoju otcovskú dobrotu a tvoje Božie 
milosrdenstvo! 

Buď mi nežným Otcom a ochraňuj ma, nech som kdekoľvek, ako zreničku svojho oka. Nech som hodná 

byť tvojou dcérou, zmiluj sa nado mnou! 

  

   Bože Otče, sladká nádej našich duší, Kiež by ťa poznali, uctievali a milovali všetci ľudia! 

   Bože Otče, ty, ktorý zahrňuješ nekonečnou dobrotou všetky národy, Kiež by ťa poznali, 

uctievali a milovali všetci ľudia! 

   Bože Otče, blahodarná rosa ľudstva, Kiež by ťa poznali, uctievali a milovali všetci ľudia! 

Matka Eugénia 

Neplnomocný odpustok 

Mgr. Girard, apoštolský vikár káhirský, 9. 10. 1935 

Kardinál Ján Verdier, parížsky arcibiskup, 8. 5. 1936 
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Ostro sledovaná stopa / Svedectvo 

Videl som satana... 

Keď v r. 2001 zomrel vo Švajčiarsku Herbert Haag (86), napísal B. Bühlmann nekrológ pre 

Lucernské noviny. V ňom autor oslavuje H. Haaga ako „veľkého osloboditeľa Cirkvi z otroctva 

satana, z pút dedičného hriechu a cirkevnej sexuálnej morálky, ako aj od diktatúry 

klerikalizmu“. 

Autor nekrológu  píše: „Haagovi pri jeho kontraverziách s vierou v existenciu diabla a s cirkevnou 
sexuálnou morálkou išlo vždy o to, aby oslobodil človeka od falošných úzkostí.“ 

Podarilo sa mu skutočne niečo také? Od r. 1967, keď Haag vydal knihu Rozlúčka s diablom, výrazne 

zosilnel vo svete satanizmus. Zločiny satanistov sú stále častejšie, dnes sa už nezastavujú ani pred 

ľudskými obeťami. Deti a mládež sa stále viac oboznamujú s okultnými praktikami a zasväcujú sa do nich. 

Až táto siatba vzíde – uvidíme, či sa ľudia potom naozaj nenaučia strachu. 

Pokiaľ ide o úzkosť z diabla, stojí v evanjeliu úplný opak. Pán Ježiš nás učí: Nebojte sa tých, ktorí 

zabíjajú telo, ale dušu zabiť nemôžu, Skôr sa bojte toho, ktorý môže i dušu i telo zahubiť v 

pekle  (Mt 10, 28). Apoštol Ján nám hovorí, že Boží Syn sa zjavil preto, aby zmaril diablove 
skutky (1Jn 3, 8). Alebo čítame: Videl som satana padať z neba ako blesk (Lk 10, 18). 

Haag požadoval nielen rozchod s diablom, ale aj s kňazským stavom. Veriaci si podľa neho môžu sláviť 

Eucharistiu aj bez kňazov. Inými slovami – je možné zrušiť kňazský stav. Haag si sám postavil pomník, 

keď r. 1985 založil „Nadáciu za slobodu Cirkvi“. Ďakujeme pekne Haagovi za všetky 
jeho  „slobody“...        

Der Fels 11/2001  

  

Výkriky Zla 

Interview so skúseným exorcistom pátrom 
Forteom(exorcizmus - vyháňanie diabla): 

„Boh je mocnejší ako vyčínanie zlých síl a 

energické zasahovanie diabla,“ povedal 

pápež Benedikt XVI. na generálnej audiencii 

11. 5. 2005 na Námestí sv. Petra.  V tomto 

interview hovorí skúsený exorcista - španielsky 

kňaz José Antonio Fortea z diecézy Alcala de 

Henares v Madride o existencii diabla v 

dnešnom svete. Nedávno vyšla jeho kniha na 

túto tému s názvom Summa Daemoniaca. 

* Zenit: Čo je najväčším víťazstvom diabla? 

- Páter Fortea: To, že nás chce nechať veriť, ž1e vôbec neexistuje. A naozaj po 60. rokoch začali mnohí 

teológovia hovoriť, že diabol je symbol. To bol pre neho prirodzene obrovský úspech, pretože všetky 
povolania exorcistov v Európe takmer bez stopy zmizli. 

* Zenit: Čo viedlo k takémuto postoju? 

- Páter Fortea:  Ľudia hovoria: „Nevieme, čo je symbol a čo skutočnosť.“ Ale téma diabol – to prvé, čo 

najmä modernisticky zasiahnutá teológia zavrhla – sa ako sotva nejaká iná znova vynára, pretože realita 
sa jednoducho presadzuje. 
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* Zenit: Pokušiteľ skutočne nikdy nespí? 

- Páter Fortea: Je to napríklad oblasť zmyselného a telesného. Tam sa prihodia mnohé naše vlastné 

hriechy. Zvlášť nápadné sú pri tom hriechy zmyselnosti. Patria k tým, ktorým človek najľahšie podľahne, 

ktoré sú však najmenej zlovoľné. Sú slabosťou. Tento druh hriechu však otvára dvere horším hriechom. 

* Zenit: Vedia veriaci vo vašej farnosti niečo o exorcizme? 

- Páter Fortea: Tu sa  mnohí veriaci vo veku medzi 18 a 70 rokom každý týždeň zúčastňujú na 

exorcizmoch. Pravdepodobne je to jediná farnosť na svete, v ktorej o tom vedia dokonca aj starosta a 
polícia. 

* Zenit: Vo všeobecnosti zostal exorcizmus na svete divadlom ... 

- Páter Fortea: Pre nedostatok informácií sa táto téma tabuizovala. Diabol to veľmi dobre 

vie.  Exorcistovi musí byť predovšetkým jasné to, že diabol existuje a že aj exorcizmus je reálna 

možnosť.           

ZENIT/-zg-TK KBS 

Ilustračné foto: (a) 

 

  

Od samovraždy k Bohu 

V roku 2004 som slúžil na psychiatrickom oddelení väzenskej 

nemocnice poobedňajšiu službu. Mimoriadnou eskortou nám priviezli 

zúfalú mladú ženu, dorezanú na obidvoch zápästiach. Chcela si vziať 

život. 

Po ošetrení rán sme si spolu s kolegom vypočuli príbeh mladej ženy a 

snažili sa ju upokojiť. Zistili sme, že je to mladá matka, ktorá má 

doma malú dcéru, ktorú ešte len kojila a ako sa dostala do väzby. 

Tiež nám povedala, že je veriaca.  A tak sme sa snažili viesť rozhovor 
na túto tému. 

Po našom rozhovore a vysvetlení celého jej trápenia sa táto žena 

upokojila a my sme s kolegom dúfali, že to malo význam. Na druhý 

deň žena chodila hore dolu po cele a modlila sa. Večer ma kolegyňa 

poprosila, či by som tejto žene nemohol požičať ruženec. Potešil som 

sa tejto prosbe a veľmi rád som jej daroval svoj ruženec spolu s 
textami všetkých ružencov. 

Počas ďalšieho týždňa som pracoval na inom oddelení a na ďalší som 

šiel na dovolenku. Spomínanú mladú ženu som už viac nevidel, len 

som mal nejaké problémy pre ruženec u svojho kolegu a svojho 

nadriadeného. Ale môžem vám napísať, že to stálo za to, lebo viem, akú silu má ruženec. To nepochopí 
len neveriaci človek. 

V nedeľu 3. apríla 2005 som sa vybral na púť do Dechtíc. Bolo krásne počasie a tešil som sa tam o to viac, 

že tam budú aj moji priatelia. Ešte na námestí v Dechticiach ma oslovila staršia pani a ponúkla mi na 

predaj časopis Rodina Nepoškvrnenej č. 1/05. Troška som si zalistoval a potom kúpil a vložil do vrecka. 

Keď som došiel domov, hneď som si ho odložil do pracovnej tašky. V práci, keď som mal čas, začal som 

pozorne čítať celý časopis, príbeh po príbehu. V rubrike „OHLASY“ som spozornel pri čítaní príbehu 

Modlitba mi pomohla. Ten príbeh sa začína: 
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„Volám sa Jana, mám 24 rokov a som matkou skoro dvojročnej dcéry. Som však od nej 

odlúčená. Urobila som v mojom živote chybu. Som vo vyšetrovacej väzbe. Nezvládla som 

odlúčenie od dcéry a chcela som spáchať samovraždu. Ale začala som sa modliť ruženec a to mi 
pomohlo...“ 

Po prečítaní týchto riadkov sa mi zrýchlil tep a ja som vedel, že je to tá mladá žena, ktorej som požičal 

svoj ruženec. A táto mladá žena končí svoj príbeh takto: „Keď sa mi podarí vyjsť z väzenia, chcem so 

svojou dcérkou začať žiť nový život spolu s Ježišom Kristom a Pannou Máriou, s vierou v Pána 
Boha.“                                                                                                                                     JANA 

  

A ja zasa verím, že Panna Mária robí takého malé zázraky každý deň, len si máme viac všímať 
okolie a ľudí okolo seba... 

S pozdravom a úctou  Jozef J., Dubodiel 

Ilustračná kresba: (a) 
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Naše rozhovory / Seminár 

Náš kolega Štefan Kovačič z Ave Maria Center v Kanade 

Keď biskupi mlčia 

 Milí priatelia, centrá mariánskych aktivít sú známe po celom svete. jedným z nich je aj Ave 

Maria Center v Kanade, ktoré vedú slovenskí vysťahovalci Štefan a Henry Kovačičovci. 

Prinášame Vám niektoré odpovede pána Štefana KovaČiČa na otázky, ktoré sa týkajú Panny 

Márie, situácie na Slovensku, v Cirkvi, vo svete i v USA. Nechajme sa teda trocha poučiť a 

zorientovať v tom , čo očakáva aj nás... 

  

* Ako vidíte posolstvá Panny Márie o negatívnom stave časti duchovenstva, napríklad 

posolstvá Vládkyne sveta sestre Agáte Burejovej v Sečovciach? 

- Š. Kovačič: Sestra sotva počula o zjaveniach v Kanade, Amerike, Írsku... Tie 

sú  takmer totožné.  Verný  biskup  a  kňaz sa môže tešiť, že on do tých posolstiev  nepatrí. 

* Niektorí duchovní majú výhrady k modlitbám a zhromaždeniam na miestach zjavení Panny 

Márie... 

- Š. Kovačič: Nie je prvoradé dokazovanie, či to zjavenie ozaj bolo! Dôležité je, že sa tam veriaci 

schádzajú, modlia, spovedajú sa a činia pokánie. Veď sám Spasiteľ nabádal, - kde sa dvaja - traja modlia 

v mojom mene, ja som s nimi. V dobe diabla by každé zhromaždenie pri modlitbách malo byť 

podporované duchovenstvom!  

 * Ako je to s vašimi biskupmi v Kanade 

a USA? 

- Š. Kovačič: Katolícka cirkev tu v Kanade 

bola v protestantskej zemi,  takmer bez práv. 

Dnes, vďaka európskym, juhoamerickým a 

ázijským emigračným vlnám, je najväčšia a 

najsilnejšia. A ako taká je postrachom 

globalistov. Ale naši páni biskupi ako by  už 

rezignovali na tie denno-denné ponižovania v 

tlači a televízii proti katolíkom. Pred 30 rokmi 

som bol svedkom statočných protiútokov. 

Dnes nás ten či onen politik nazve mafiou, 

neľudskou, dekadentnou, spiatočníckou 

brzdou „pokroku“. Keďže ani po dvoch 

mesiacoch, čo súd vyhlásil právo uzatvárať 

manželstvá homosexuálov, sa neozvali, ani 

neprotestovali, začali protestovať samotní 

veriaci a niektoré inštitúcie. Až potom sa 

ozval  aj torontský biskup, ktorý ide do 

dôchodku, spolu s ďalšími dvomi biskupmi, quebeckým a albertským. Zvyšných 90 % nevydalo žiadne 

vyhlásenie... 

V USA to nie je s biskupmi o nič lepšie, česť výnimkám. 
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* Môžete nám povedať, ako je to  v USA so seminármi? 

- Š. Kovačič: Do vedenia niektorých seminárov sa dokázateľne dostali homosexuáli, čo už nie je 

tajomstvom. Tí doslova blokujú prijímanie uchádzačov, ktorí sa modlia sv. ruženec a podporujú Svätého 

Otca. Čo sa dá očakávať od absolventov, ktorí už narobili miliónové škody Cirkvi? 

Existujú tu však aj vzorné semináre, ktoré sú preplnené a verné Svätému Otcovi a vzorní biskupi, ktorí sa 

neboja. Odmietajú podávať sv. hostie politikom, ktorí sú ako „katolíci“ zástancami potratov a protirečia 

katolíckej náuke. 

* Počúvame, že sa v USA  vedú súdne spory proti kňazom, ktorí zneužívali maloletých. 

- Š. Kovačič: Áno, a to je najnovšie peklo, katolíckej cirkvi v USA. Veľké a predtým bohaté diecézy tu 

doslova zbankrotovali pod ťarchou obvinení za sexuálne zneužívanie mladistvých pred desaťročiami. 

Museli predať haly, školy, pozemky, aby vyplatili poškodených. Bola to hodová zábava pre globalistov a 

slobodomurárov v sudcovských talároch. Desiatky nedokázaných prípadov prisúdili údajným poškodeným. 

Ale aj semináre sú zodpovedné za to, že nepriateľom Cirkvi  dovolili obliecť sa do kňazských rúch. 

* Nemáte tam inú inštitúciu, ktorá by ubránila Cirkev? 

- Š. Kovačič: To, čo za niekoľko desaťročí nedokázal urobiť biskupský zbor tisícok biskupov, urobila 

rehoľníčka matka Angelika, ktorá založila katolícku TV stanicu  EWTN (Večné slovo). Táto stanica je 

nádejou celej Ameriky, vrátane Kanady a Južnej Ameriky. Je to dar Ducha Svätého Cirkvi tam, kde biskupi 

(česť výnimkám) sklamali. 

* Aké je programová skladba televízie EWTN? 

- Š. Kovačič: Táto stanica vysiela 24 hodín denne. Program pozostáva z ružencov, sv. omší, modlitby 

milosrdenstva, reportáží, diskusií s katolíckymi profesormi, obrancami rodiny a pod. 

Vynikajúci program je „Návrat domov“. Tu vedú rozhovory so známymi osobnosťami – inovercami, ktorí 

konvertovali  na katolíkov. Najnovšie sa vracajú do Cirkvi anglikáni na margo poklesu morálky a štiepenia 

Anglikánskej cirkvi, ktorá uznala homosexuálne manželstvá. 

EWTN  každoročne organizuje státisícové pochody mládeže a obyvateľstva do Washingtonu za zastavenie 

potratov a návrat do morálneho života. Desiatky biskupov a kardinálov sa dajú na pochod za obrátenie 

Ameriky k Bohu. 

* Ako sa ku globalizácii stavajú protestanti?       

- Š. Kovačič: Tí, ktorí úprimne veria v Boha, podporujú katolíkov, ale väčšina je na strane globalistov v 

slobodomurárskych lóžach. Zjednotená kanadská protestantská cirkev šla tak ďaleko, že ako prvá 

súhlasila so zabíjaním detí pri potratoch a teraz dokonca manželstvá homosexuálov vyhlasuje za 

posvätné. 

Za rozhovor ďakuje: Anton Selecký 

Foto: (a) 
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Kardinál Trujillo: 

Právo a zločiny 

V Španielsku sa inštitúcia rodiny ohrozuje radom opatrení 

– napríklad zmenou občianskeho práva, ktorá umožňuje 

„manželstvo“ párov rovnakého pohlavia a ich adopciu 

detí, zmenou zákona o rozvode, bezplatným 

rozdeľovaním potratových piluliek . Misijná agentúra 

Fides požiadala o interview kardinála Alfonsa Trujillu, 

predsedu Pápežskej rady pre rodinu. 

  

* Eminencia, ako posudzujete najnovšie návrhy zákonov 

o „manželstve“ partnerov rovnakého pohlavia a o rozvode 

v Španielsku? 

Zákony, ktoré nie sú správne, treba označiť za nespravodlivé, 

pretože im chýba spravodlivosť. 

Ak zákon neslúži na prospech integrity človeka a spoločnosti, ale je mu uložený zvonka, môže to viesť k 

zničeniu takej prirodzenej a ústrednej inštitúcie v Cirkvi a spoločnosti, akou je rodina. 

Legalizovanie tzv. životných spoločenstiev „de facto“ sú prvým krokom k postupnému ničeniu  inštitúcie 

rodiny, vzácneho  pokladu národov a dedičstva ľudstva. 

  

* Čo je podľa vás základom tohto postupu, ktorý prekrúca koncepciu manželstva? 

Zmena nastala v definícii: manželstvo je spoločenstvo dvoch partnerov, pričom sa výslovne nevyhlasuje, 

že musia mať rôzne pohlavie. 

Manželstvo pochádza od Boha, je to prirodzená inštitúcia Stvoriteľa na ochranu pravej lásky, na ochranu 

detí a na ochranu manželov. V inom prípade by nemohli manželia nikomu veriť, pretože by sa 

inštitualizovala nevera. 

  

* Čo si myslíte o možnej adopcii detí pármi rovnakého pohlavia? Aké následky to môže deťom 

priniesť? 

Budúcnosť týchto detí bude zničená, ide tu o morálne násilie na deťoch. V konvencii OSN z r. 1998 sa 

hovorí, že blaho dieťaťa má byť najdôležitejším princípom, právom dieťaťa. Túto konvenciu schválila aj 

dohoda z Haagu. 

  

* Ako sa majú kresťania vzhľadom na tieto zákony správať? 

V odsekoch 69, 73 a 74 encykliky Evangelium vitae sa spomínajú výhrady vo svedomí. To znamená, že 

každý človek má právo odvolať sa na takéto výhrady vo svedomí a nepodľahnúť právu, keď ide o zločin, 
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ktorý ničí svet. Veriaci nemusí prijať „okiadzanie falošných bohov kadidlom“ tak, ako to prví kresťania 

odmietali robiť pre cisára. 

Keď kresťanov k tomu nútia, tak to protirečí ich viere a svedomiu a dejiny by sa opakovali. Z tohto dôvodu 

pápež Ján Pavol II. stále znova zdôrazňoval, že v prvom rade treba poslúchať Boha, až potom človeka. Ide 

o celosvetovú výzvu. Výhrady vo svedomí nie sú vynálezom Cirkvi – kresťan sa musí postaviť na odpor a 

napomáhať rešpektovanie viery. Musí teda existovať možnosť uplatniť výhrady vo svedomí, ak nemáme do 

činenia s totalitným štátom. Ak človeka, ktorý uplatní výhrady vo svedomí, zbavia zamestnania, tak 

máme do činenia s hrubou formou totality. Demokracia znamená vždy rešpektovanie slobody a keď sa 

tento princíp nerešpektuje, tak je to nebezpečné a zlé. Ktorý štát má nádej na budúcnosť dôstojnú 

človeka, ak človeka neguje a robí ho neľudským? 

KATH-NET/-zg-TK KBS 

Ilustračné foto: (a) 

 

Spomienky na budúcnosť (?) 

 V Malackách  sa dňa 11. júna 2005 uskutočnilo spomienkové stretnutie  Konfederácie 

politických väzňov Slovenska ohľadne likvidácie františkánov a ich vyvezenia v roku 1950.  

 V kostole Nepoškvrneného Počatia Panny Márie sa slúžila pre účastníkov 

stretnutia sv. omša. Prednášky v bývalom kláštore zahájil  modlitbou a 

slovom o. Anton Srholec (na snímke). Zdôraznil, že „františkáni vždy sýtili 

národ chlebom Božieho Slova, ktoré mu práve teraz začína chýbať.“ Pri 

spomienke na tretí rád františkánov, ktorý pred novembrom 1989 pôsobil na 

Slovensku, o. Anton Srholec konštatoval - „Keď som vás videl v kostole ako 

také zdecimované vojsko, je mi skutočne z toho smutno...  Kde sú dnes 

tieto sily, ktoré tu vydržali za komunizmu?“ 

Dr. Kožuch  na margo súčasnej situácie o Euroústave bez Boha 

pripomenul: „Treba zmeniť srdcia, nie zákony. To platí aj o našej 

integrácii v Európskej únii. Hlásime sa ku kresťanskému dedičstvu 

Kristovmu. Blahoslavení prenasledovaní...!” 

Po spomienkach pátra Mušku (prečítal páter Kráľ) a pátra Polakoviča SJ, 

povedal svoje spomienky aj páter H. Janovský,  OFMCap. „Napriek tým 

hrozným udalostiam sme mali aj radostné zážitky a Pán nám 

pripravil týmto prenasledovaním aj nové dobré skúsenosti “- povedal. 

Zo spomienok zúčastnených bolo zrejmé, že nezabúdajú. Ako však 

odovzdávame tieto vedomosti mladým, ktorí pomaly nevedia odpovedať ani 

na otázku, čo sa udialo v Novembri 1989? Presne to vystihol Mons. Štefan 

Vrablec  (na snímke), ktorý stretnutiu poslal pozdravný telegram so 

slovami: „Nech Boh požehnáva vaše stretnutie. Historia is magistra 

vitae...” 

Anton Selecký 

Ilustračné foto: (a) 
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Slovo mladých / Príbehy 

Som iný ako ostatní 

Dobrý deň, 

minule som si v M ROSE prečítal jeden strašne pekný článok, rozhodol som sa napísať Vám. 

Budem mať 17 rokov. Ako ostatní moji rovesníci, aj ja chodím do školy. Všetci sa v škole cítia 

dobre, iba ja nie. Dá sa povedať, že mám školu rád, ale v poslednej dobe sa to mimoriadne 

zmenilo... 

Dnešná mládež si potrpí na peniaze. Moja rodina tých peňazí nemá veľa. Ja by som to ani 

nebral ako veľký problém, lebo PENIAZE NIE SÚ VŠETKO, ale je tu istý tlak… Nosím veci, ktoré 

nie sú najnovšie a ktoré nosím dosť často, lebo toho nemám veľa. Pre  mňa to nie je veľký 
problém, som však odlišný od iných, a tí mi to poriadne dávajú pocítiť.      Maťo 

  

Milý Maťo, 

mládež odráža stav spoločnosti. Na pomaturitnej stretávke každý hovoril o tom, čo dosiahol. Jedna žena 

sa chválila peknou dcérkou, úspešným rozvodom a novým vzťahom. Ďalšia dvomi deťmi, ktoré má jej 

rozvedený priateľ. Každý pozeral na život trochu inak, ale viacerí sa zhodli v dvoch veciach. Peniaze a sex 

hýbu svetom. Najmä peniaze – kto koľko zarába. Našťastie niekto, aj keď trochu nesmelo, vyjadril 
nesúhlas. 

„Ty si kvapka v mori,“ povedal ktosi s nádychom posmechu v hlase. Ale potom sa 2 krát ozvalo: „Aj ja 

som kvapka.“ 

Je ťažké nájsť ihlu v kope sena, ale ťažšie je nájsť ihlu v kope ihiel. Podobne nájsť kvapku v mori kvapiek. 

Za hrubými múrmi chrámu, tam vonku, je celkom iný svet. Ľudia sa mu rýchlo prispôsobia. A kraľujú tam 

peniaze, na ktorých Tebe tak veľmi nezáleží. Neboj sa osamelosti, keď ide o správnu vec. Možno by si sa 

mohol lepšie rozhliadnuť, či naozaj nie je v triede niekto, komu na hmote až tak nezáleží. Ak niekto útočí 

na Tvoje oblečenie, jednoducho povedz, že na iné nemáš financie a že Ti kľudne môžu kúpiť iné. 

Podstatné je, aby bolo čisté, nie nové a drahé. Myslím si, že netreba zaliezť do kúta, ale neodpovedať 

protiútokom. Váž si svoju odlišnosť, lebo je dobrá. Je tu istý tlak. Spoločnosť na nás tlačí, ale my kladieme 

odpor a vďaka tomu nám môžu rásť „duchovné svaly“. Ľudská hmota sa pretvára na najtvrdší kameň. Pod 

tlakom sa stáva z uhlia diamant.           

         Monika 

 

„Kamene na stavenisku ležia iba zdanlivo bez ladu a skladu, ak je kdesi na stavenisku jediný človek, ktorý 

má na mysli katedrálu. Každý, kto nosí v srdci katedrálu, ktorú chce postaviť, je víťazom. Víťazstvo je 
plodom lásky. Rozum má cenu, iba ak slúži láske”. 

Antoine de Saint Exupéry 

  

S týmto mottom na svojom oznámení nám naša milá Monika oznámila, že po ukončení štúdia na žilinskej 
Univerzite bola promovaná dňa 15. júna 2005 na stavebnú inžinierku 

Milá Monika, želáme Ti mnoho Božích milostí a pomoci našej milej Matky Panny Márie, pre ktorú pracuješ. 

Verím, že aj tebe sa podarí priložiť mnoho kameňov ku našej katedrále Cirkvi, ktorú založil Ježiš.  Veď aj 
posledný citát z Tvojho oznámenia hovorí, že vieš, o čo nám všetkým ide:  
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Ak Pán nestavia dom, márne sa namáhajú tí, čo ho stavajú.     (Ž 127, 1) 

Zdravie, radosť a tiež stálu odvahu v Tvojej službe  Ti v mene všetkých čitateľov M ROSY želá 

Anton Selecký 

 

  

Svetlo na ceste 

PRÍBEH I. 

Milá redakcia, chcem podať svedectvo o uzdravení s Božou 

mocou a úplnou odovzdanosťou svojho života do Božích 

rúk. 

Pred jeden a pol rokom som ako 72-ročná podstúpila vážnu 

operáciu. Do nemocnice som prišla v úbohom stave (vysoká 

sedimentácia, zlý krvný obraz a iné). Počas transfúzie krvi som 

mala dosť času premýšľať o živote a smrti, ktorej som sa 

nebála,  a ku ktorej som mala bližšie než k životu. Modlila som sa 

odovzdane k Panne Márii všetky ružence a zverila som sa úplne do Božích rúk. Oslovila som Pána Boha: 

„Nech sa stane Tvoja vôľa, Bože! S rovnakou radosťou prijímam život ako aj smrť. Nech sa stane ako Ty 

chceš.“ Pri slove smrť som mala aj blažený pocit. 

Z operácie som sa prebrala po 20 hodinách s nepatrnými bolesťami, ba takmer bez nich. Po prepustení z 

nemocnice sa môj zdravotný stav stabilizoval, cítim sa pomerne dobre, primerane veku i napriek rôznym 
životným ťažkostiam, protivenstvám, útokov zvonku a prenasledovaniu pre vieru v Boha. 

Touto cestou chcem vyjadriť hlboké poďakovanie za uzdravenie – Pánu Bohu, lekárskemu tímu pri operácii 

a hlavnému operatérovi, nad ktorým držala ochrannú ruku Panna Mária. Z hĺbky srdca ďakujem všetkým 

mojim príbuzným, duchovným otcom, osobitne bratovi a jeho žene pred a po operačnej opatere v ich 
domove. 

Nech Vás všetkých za to odmení Pán Boh svojou láskou a požehnaním a Panna Mária nech Vás sprevádza 
a ochraňuje každý krok Vášho života. 

Chcem zdôrazniť, že v živote každého veriaceho človeka by mala byť silná viera, dôvera v Boha a 

odovzdanosť sa do Božích rúk v každej situácii, ktoré prinášajú ovocie – radosť a svetlo na ceste života. 

Veriť, že sa Pán o nás postará a nikdy nás neopustí. Tiež prosiť Pannu Máriu, aby nám pomáhala naplniť 
Božiu vôľu v každom okamihu nášho života. 

Ďakujem Pánu Bohu a Panne Márii z hĺbky srdca za život, za uzdravenie a tiež za všetko dobré i zlé, čo 

život prináša, len k tomu prosím hojne Božích milostí, veľa síl, trpezlivosti, požehnania, aby sme všetci 
došli do cieľa.          

Alžbeta Gadušová 

Ilustračné foto: (a) 
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Nájdené zlato 

PRÍBEH II. 

Počas zdĺhavej choroby mojej mamičky chodila mi pomáhať 

pri jej opatrovaní Jožka. Mala 22 rokov, dobré srdce, ale pre 

svoju ľahkú mentálnu retardáciu nemohla si nikde nájsť 
prácu. 

Žila v rodine, kde bol ustavične nedostatok peňazí a problém s 

alkoholom.  Na živobytie si zarábala príležitostne upratovaním. 

Tam, kde pre jej hendikep nemali porozumenie, musela neraz 

zhltnúť horkú slinu. Viac rodín však bolo takých, kde ju prijali. Aj 

ja som si ju obľúbila  pre jej otvorenosť a pracovitosť. Najviac ma 

však udivovala jej láska k mojej bezvládnej mamičke. Žiadna činnosť sa jej neprotivila. Zblížili sme sa 

a   so všetkým sa mi zdôverila. O Bohu jej nik nerozprával a tak veľmi rada počúvala biblické príbehy, 
ktoré nepoznala. 

Po čase som zistila, že sa mi stratili dva zlaté prstienky. Nik cudzí v  tom čase u nás nebol a ja som sa 

Jožky opýtala, či nenašla moje stratené veci. To však naštrbilo náš vzťah. Prestala k nám chodiť a dlhší 

čas sme sa nevideli. Keď som ju stretla, na môj pozdrav neodpovedala. Ešte aj vtedy som si myslela, že 

jedine ona vie niečo o mojej strate. 

Prešlo niekoľko mesiacov a po mamičkinej smrti som triedila v skrini šatstvo. Odrazu v jednej mojej 

zástere čosi zazvonilo. Siahla som do vrecka a v dlani som mala svoje dva stratené prstienky. Ani som sa 

veľmi nepotešila. Odrazu som si uvedomila svoju vinu pred Jožkou. Vedela som, že musím Jožku nájsť a 

poprosiť ju o odpustenie. Raz  ma pozvali na jedno stretnutie v istom kozmetickom salóne. Medzi rečou 

som sa dozvedela, že aj tu Jožka upratuje. Ťažila ma vina a  s ľútosťou  som vyrozprávala  majiteľke 

salónu pani Danke príčinu nášho rozchodu s Jožkou.  – Nebojte sa, všetko bude v poriadku, upokojovala 

ma. Vyťukala číslo na mobile a pozvala Jožku medzi nás. O chvíľu Jožka stála vo dverách. S plačom som 

ju objala a prosila o odpustenie za veľkú krivdu.  Bola statočnejšia ako ja. Miesto emócií poprosila o dve 
kávy, čím sme oslávili naše zmierenie. 

Bolo to veľmi dojímavé stretnutie. Dozvedela, som sa, že za ten čas, čo sme sa nestretali, mojej mladej 

priateľke poslal Boh do cesty ďalších nových priateľov, ktorí sa jej ujali a pripravili ju na krst. Pravidelne 

chodí do kostola, na svätú spoveď a má za sebou veľa krásnych zážitkov z početných pútí k Matke Božej. 

Má trvalé zamestnanie a samostatný podnájom. Obnovilo sa i naše priateľstvo a pravidelne sa u nás 
stretáme. A Pán Ježiš vždy je našim spoločníkom...          

Magdaléna Kohútová 

Ilustračné foto: (a) 
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Na zamyslenie / Odporúčame 

Dôvera a viera 

Ruská maliarka, pokrstená na Slovensku 

Bol júl a ja som mala milú povinnosť hľadať promočný darček. 

Prechádzajúc košickou Hlavnou ulicou zbadala som na chodníku 

ženu, ktorá  maľovala chrám sv. Alžbety. Pristavila som sa pri nej a 
obdivovala som majstrovstvo výtvarníčky, ktorá hovorila po rusky. 

V rozhovore som sa jej opýtala, či niekedy zájde do katedrály poďakovať 

sa  za talent, ktorý od Boha dostala. „Ja tam nemám právo vojsť, lebo 

som nepokrstená ateistka“  - povedala. Priznala sa ešte, že raz sa v 

kostole skryla pred dažďom a potom tam zaspala. Vycítila som však, že v 
tejto téme nechce ďalej pokračovať. Obraz sa mi veľmi páčil a kúpila som ho. 

Spomínanú maliarku som  stretávala na rôznych miestach Starého mesta. Keď som sa pri nej pristavila, 

vždy predala nejaký obraz. „Prinášate mi šťastie“  -  tešila sa zakaždým. Časom sme sa spriatelili. Cez 

voľné dni som ju pozývala k nám na nedeľný obed, alebo sme išli na vychádzky do prírody a zoznamovala 
som ju s okolím Košíc. 

  

Ľudmila Studennikova 

pochádza od Volgy, z Astracháne. Po otcovi, ktorý sa z vojny domov nevrátil, zdedila výtvarný talent. 

Mala to šťastie, že sa dostala na štúdium na výtvarnú akadémiu v Leningrade. Vydala sa za svojho 

spolužiaka architekta a po skončení školy odišli na umiestenku  pracovať do Moldavska. V Kišiňove sa im 

narodila dcéra a keď sa vydala, rodičia jej nechali byt a Ľudmila  s manželom odišla do jeho rodiska do 

Užhorodu.Utiahnuto v skromnosti si žili v slobodárenskej garsónke.  Keď skončili aktívny pracovný 

vek,  Ľudmila dostávala deväť  a jej manžel šestnásťdolárový dôchodok. Až keď zaviali nové vetry a 

otvorila sa možnosť cestovať na susedné Slovensko, Ľudmila hľadala zdroj obživy v Košiciach. Priťahovali 
ju skvosty našej gotiky. Najradšej maľovala Dóm svätej Alžbety. 

 

 

Bolo to pred štyrmi rokmi, 

tri dni pred Vianocami. Keď som vyšla z kostola, nejaká 

nepochopiteľná sila  ma posielala k Ľudmile. V internátnej izbe, 

kde bývala, našla som ju v štyridsaťstupňovej horúčke, bez jedla 

a liekov. „To vám Boh dal zato, že ste necestovali na sviatky 

domov k manželovi“, povedala som jej. Rozplakala sa.  „Môj 

manžel sám cestoval s darčekmi k dcére a vnukovi do 

Moldavska, lebo na dva lístky sme nemali peniaze. V našej 

užhorodskej slobodárni vypínajú vodu, svetlo i kúrenie. 

Preto som nešla domov...“ Svoju necitlivú výčitku som vzápätí 
oľutovala. 
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Ľudmila mala ťažkú chrípku 

Opatrovala som ju až do začiatku nového roka. 

O niekoľko mesiacov  sa mi zverila, že by sa chcela dať pokrstiť, ale nevie na akú vieru.  V našom byte 

sme urobili výstavku jej prác a pozvali sme  známeho kňaza, aby mojej priateľke poradil. Dôstojný pán sa 

dlho díval na obrazy. „Obrazy treba vedieť pozerať“ -  vravievala Ľudmila a ako to ona v tej chvíli 

videla, náš hosť s naozajstným záujmom pozeral jej práce. Potom si jeden vybral. Kúpil si obraz 

najstaršieho domu na Hlavnej ulici – Levočský dom. 

  

„Začiatky môjho duchovného formovania ovplyvnili do značnej miery manželovi rodičia“ -

   začala Ľudmila svoje rozprávanie o svojej ceste k Bohu. Svokor bol cestár a svokra ťažko pracovala 

v kolchoze. Ale v nedeľu bola robota bokom. Spomínam si, keď sme prišli z Kišiňova na prvú 

návštevu s dieťatkom, babka vošla k nám do izby a opýtala sa, či budeme krstiť dievčatko. My 

sme s manželom do kostola nechodili a naša prvá reakcia bola – nie. Babka stála pri peci taká 

bezradná a smutná, že sa vo mne pohlo svedomie a pomyslela som si -  prečo by som mala 

starkých zarmucovať. A súhlasili sme s krstom. Naradostená babka vytiahla fľašu vodky a 
utekala ku kňazovi vybaviť čo treba. “ 

  

Do Košíc som začala cestovať 

na turistické vízum, ktoré bolo platné mesiac -pokračovala Ľudmila vo svojom rozprávaní -

  zakaždým som sa musela na hranici preukázať, že mám dostatok peňazí na živobytie. 
Formality vyvolávali vo mne vždy napätie a ja som stále prosila Boha o pomoc. 

Nájsť si prácu a formality na cudzineckej  polícii bolo nad moje sily. A tu sa  z ničoho-nič objavil 

človek, ktorý mi poskytol nezištnú pomoc vo všetkom, čo som potrebovala. Pochopila som, že 

to nemôže byť náhoda, ale Božia pomoc, o ktorú som podvedome prosila. Vtedy som začala 

chodiť do kostola. Najviac ma priťahovala katedrála. Prekrásna gotika, organ, nádherné 

spevy.  Viac som si všímala ľudí, ktorí chodili do kostola. Boli iní ako tí, ktorých som 
bežne  stretávala na ulici. 

 

 

Po stretnutí s kňazom 

v našom byte Ľudmila začala chodiť na jeho nedeľné sväté 

omše do kostola Krista Kráľa. Keď vychádzala, často 

plakala. Pocítila, že cez neho  sa k nej prihovára Boh. -

 Hovoril ako ostatní kňazi - spomína Ľudmila -  ale 

jeho vysvetľovaniu Božieho slova som rozumela 

najlepšie. V 

porovnaní  s inými,  vidím  v  ňom  osobnosť. 

Na jeseň sme začali  s prípravou na krst. Chodili sme na 

náuku k istej rehoľnej sestričke. Na týchto stretnutiach, 

kde som bola ako tlmočníčka, ma Ľudmila udivovala 

vedomosťami z biblických dejín. – A vraveli ste, že ste 

ateistka -  pripomínala som jej vlastný výrok. 

Moja cesta k Bohu viedla cez umenie -  hovorila.  Pri biblických príbehoch sa mi vynorila 
predstava, že takýto obraz som už kdesi videla... 
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Bol advent, 

dva dni pred Božím narodením. Pred večernou sv. omšou v kanonickej kaplnke v Dóme prijala Ľudmilka 

krst i birmovku a počas svätej omše  vo veku 62 rokov pristúpila k prvému svätému prijímaniu. 

Pristupovali spolu s manželom Emilom, ktorý prišiel z Ukrajiny do Košíc vykonať si celoživotnú svätú 

spoveď. - Závidím ti, Ľudmilka -  povedala jej cestou z kostola katechétka sestrička Marta - krstom sú 

zmyté všetky hriechy tvojho života. Uvedomuješ si tú obrovskú milosť? 

Nasledujúci večer v prázdnej katedrále sedelo len zopár pozvaných. V tichosti, bez fanfár a organu vyšiel 

zo sakristie sobášiaci kňaz, aby priviedol pred oltár  Emila a Ľudmilu, ktorí prežili 34 rokov v civilnom 
manželstve.  

 

 

Vonku poriadne mrzlo 

a padal sneh. Hlavná ulica bola plná spevu, hudby a ponáhľajúcich sa 

oneskorencov, zháňajúcich vianočné darčeky. Naša malá skupinka sa 

uberala k uršulínskemu kláštoru, kde sestričky pripravili malú a tichú 

svadobnú hostinu. Vianočné sviatky sme strávili spoločne v našej 

rodine. 

Na otázku čo jej dala viera a ako svedčí o Božom milosrdens-
tve, Ľudmila Studennikova hovorí: 

  

Viera sa stala sa základom 

môjho života. Keď úspechy vystriedalo utrpenie, pochopila 

som, že  sa musím spoľahnúť jedine na Boha. Viera existuje v 

každom človeku, ale dôveru v Boha nemá každý. Dôvera bez 

viery nemôže byť. Som trpezlivá, modlím sa a neponáhľam sa. 

Viera a dôvera neznášajú zhon. Neraz bolo tak, že v 

peňaženke som mala 50 korún a nemala som vyplatené 

nájomné. Ale ja som Bohu pokojne dôverovala a On zasiahol v pravej chvíli. 

Tí, ktorí ma poznali skôr, vidia zmenu v mojej práci i v srdci.  Ak nejaký obraz maľujem 
svedomito a s láskou, zákazník to objaví. 

Zakaždým, keď si sadám k práci, prosím Boha, aby požehnal moje dielo. Jemu obetujem to, čo 
chcem vytvoriť. Keď je práca požehnaná, požehnanie prechádza i na ľudí. 

Magdaléna Kohútová 

Foto: (a) 
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Celý Tvoj ja som a všetko moje je Tvoje, prijímam Ťa vo všetkom čo je moje, a 

odovzdávam Ti svoje srdce, Mária!      Ján Pavol II. 

Domáca svätynka Kráľovnej rodiny 

Milí priatelia, zosnulý Sv. Otec pápež Ján Pavol II. vo svojich posledných slovách povedal: 

Odovzdávam všetko do rúk Panny Márie. Takto nás odovzdával celý svoj život a najmä rodiny. Aby 

sme mohli žiť v rodine spolu s Pannou Máriou, je dôležité mať aj miesto, kde sa modlíme a ktoré patrí 
našej milej Kráľovnej rodiny. 

Prinášame Vám návod nemeckého pátra Jozefa Kenntenicha na utvorenie si takéhoto miesta 

pod názvom domáca svätynka. Je na doporučenie Panny Márie, ktorá má  v Schonstatte milostivý 
obraz ako Kráľovná rodiny. 

  

„Moje úprimné slová povzbudenia patria 

rodinám. Kiež sa domáce cirkvi 

kresťanských rodín stanú miestom 

vnútornej modlitby… Každú rodinu 

zverujem pod ochranu Svätej rodiny z 

Nazareta a zo srdca žehnám vám a 
predovšetkým vašim domovom.“ 

„Bože, v Tebe je pôvod všetkého otcovstva 

na nebi a na zemi. Daj, aby skrze Tvojho 

Syna Ježiša Krista narodeného z Panny 

Márie a skrze Ducha svätého sa každá 

rodina na zemi stala skutočnou svätyňou 
života a lásky pre budúce generácie.“         

Sv. Otec, Ján Pavol II. 

Slová Svätého Otca nachádzajú originálne stvárnenie v domácej svätynke. 

 

Čo je domáca svätynka? 

P. Jozef Kentenich, zakladateľ schonstattského diela Panny Márie  hovorí, že ide o to,„utvárať vlastnú 

rodinu ako svätynku. Symbolom toho má byť domáca svätynka, tzv. špeciálne miesto v byte, 

ktoré je vyhradené Panne Márii. Odtiaľ chce pôsobiť.  O čo sa má Panna Mária starať? Aby celý 

dom dýchal náboženskou atmosférou, aby táto atmosféra spájala otca s matkou, aby táto 
atmosféra prenikla tiež do sŕdc detí.“    1966) 

  

Ako vytvoríme domácu svätynku? 

V byte si zvolíme dôstojné miesto pre umiestnenie kríža a obrazu Panny Márie a zvýrazníme ho vhodnou 
výzdobou (kvety, sviece a pod.). 

Prosíme Pannu Máriu, aby tu pôsobila podobne ako v pôvodnej svätynke v Schonstatte. Uzavrieme s ňou 

zmluvu lásky a pomodlíme sa zasväcujúcu modlitbu, (ktorú vlastným spôsobom sformulujeme alebo 
použijem známu zasväcujúcu modlitbu). 
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Každý deň v domácej svätynke túto zmluvu lásky obnovujeme a prinášame sem všetky starosti, 

každodenné obety spojené s verným plnením povinností a dôverujeme, že sa Panna Mária ukáže na 

nás a na našej rodine ako mocná vychovávateľka. Deň ukončíme návštevou domácej svätynky 
a vyprosíme si požehnanie pre seba a pre tých, ktorí sú nám zverení. (r) 

  

  

Modlitby v domácej svätynke 

  

Zasväcujúca modlitba 

Mária, Matka moja, Tebe sa úplne obetujem. Na 

dôkaz svojej oddanosti, zasväcujem Ti dnes svoje 

oči, svoje uši, svoje ústa, svoje srdce, seba samého 

úplne. Pretože patrím Tebe, dobrá Matka, chráň, 

vychovávaj a používaj ma. Som Tvoje dieťa a Tvoje 
vlastníctvo. Amen. 

  

Prosebná modlitba 

Panna Mária! S dôverou Ťa prosíme: Prejav sa v tejto svätynke ako Trikrát podivuhodná Matka 

a víťazná Kráľovná schonstattská! Pôsob v našej rodine, zjednoť naše srdcia a naplň nás 

duchom lásky, pochopenia a odpustenia. Formuj našu rodinu do cirkvi v malom. Učiň nás 

silnými vo viere a vernými. Chráň nás všetkého vplyvu zla. Posilňuj nás v bolestiach. Prijmi 

naše každodenné snahy a zlyhania. Daj, nech sa všetko skrze Tvoj príhovor stane plodným pre 

obnovu rodín. Amen. 

  

Úloha a prísľub 

„Vyhraďte obrazu Panny Márie čestné miesto vo svojom byte. Takto sa stane malou svätynkou, 

v ktorej bude Panna Mária pôsobiť divy milosti, formovať a posväcovať rodinu a všetkých jej 
členov.“ 

 Páter Jozef Kentenich  ( 1948) 

  

Trikrát podivuhodná Matka, víťazná Kráľovná schonstattská, Kráľovná rodiny, 

- pros za nás 

- pretváraj našu rodinu v domácu cirkev 

- žehnaj celému svetu! 

Sekretariát Pater Josef  Kentenich 

Berg Schonstatt 7, D-5414 Vallendar 



36 
 

Páter Jozef Kentenich založil v nemeckom Schonstatte pred milostivým obrazom Panny Márie 

spoločnosti modlitby. Najprv s deťmi, potom s dospelými. Založil aj rehoľu Schonstatské sestry Márie. 

Spolky lásky Panny Márie sa rozšírili do  celého sveta. Páter Kentenich zomrel v roku 1968. V roku 1985 

založili v Schostatte Dom otca  Kentenicha,  kam sú poriadané púte. Je tam vystavený aj spomínaný 
milostivý obraz Panny Márie. Do roku 1989 došlo  listami 786 000 vypočutí modlitieb. 
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Zo života svätých 

Patróni Európy a všetkých slovanských národov,  

patróni proti búrke 

Cyril a Metod 

 Na začiatku cesty jedných z najvýznamnejších osobností 

európskej kultúry bol Solún (Thessaloniké) v severnom 

Grécku, vtedajšej Byzantskej ríši. Tam sa Levovi, 

významnému hodnostárovi a bohabojnému mužovi a jeho 

manželke Márii narodilo sedem detí, z ktorých najstarší 
bol Metod a najmladší Konštantín. 

  

Metod sa narodil v roku 815. Vyštudoval právo a jazyky. Desať 

rokov spravoval byzantskú župu, v ktorej väčšinu obyvateľov 

tvorili Slovania. Levov najmladší syn Konštantín, narodený 

roku 827,vyštudoval na cisárskej škole v Carihrade. Jeho 

priatelia ho nazývali Konštantín - Filozof práve kvôli jeho vášni k 

Múdrosti. Stal sa kňazom  a profesorom na cisárskej škole v 
Carihrade. 

  

Knieža Rastislav  

požiadal pápeža Mikuláša I. o učiteľov, ktorí by ovládali slovanský jazyk, vyučovali by domácich kňazov a 

upevnili pravú kresťanskú vieru na Veľkej Morave. Nemal však úspech. Vypravil druhé posolstvo 

byzantskému cisárovi Michalovi III. s tou istou prosbou. Keď cisár Michal prijal posolstvo, poprosil 
solúnskych  bratov Konštantína a Metoda, aby sa na túto cestu vydali. 

Konštantín i Metod sa rozhodli, že vytvoria pre Slovanov písmo. Konštantín zostavil z malých 

písmen gréckej abecedy nové písmo - hlaholiku (od slova glagol - hláska).Spolu s Metodom 

preložil ešte pred cestou väčšinu kníh Svätého Písma. 

  

V pamätnom roku 863 

Konštantína a Metoda na Veľkej Morave slávnostne privítal knieža Rastislav.Konštantín s 

Metodom založili slovanské učilište, cirkevnú školu, kde vzdelávali svojich pomocníkov. Spolu s nimi 

potom vyučovali ľud o pravom kresťanskom učení, učili ich písať, čítať a šírili aj zákonodarstvo a poriadok 

v spoločenskom živote. Snažili sa tiež, s pomocou Rastislava, zorganizovať osobitnú cirkevnú hierarchiu s 

vlastnou provinciou, ktorá by ľahšie odolávala nemeckým nátlakom. 

Keďže Konštantín nebol biskup a Metod ani kňaz, museli putovať do Ríma vysvätiť nových žiakov za 
kňazov, aby mohli lepšie spravovať ľud, vysluhovať sviatosti a slúžiť omše. 

 Konštantín dosiahol 

po čom túžil: Roku 867 pápež Hadrián II. (na obrázku) schválil ich postup aj ich 

bohoslužobné knihy a roku 868 vydal bulu Gloria in excelsis Deo, v ktorej slávnostne 

ustanovil slovienčinu za štvrtý oficiálny liturgický jazyk. (V histórii rímskokatolíckej 

Cirkvi sa  nikomu nepodarilo predtým, a ani potom, až do druhého vatikánskeho 

koncilu presadiť svoj liturgický jazyk). Vyčerpaný Konštantín vidiac, že sa jeho život 
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chýli ku koncu, rozhodol sa vstúpiť do kláštora.  Prijal rehoľné meno Cyril. Obávajúc sa, že to, pre čo celé 

roky bojoval, vyjde nazmar, dal si zavolať brata a povedal mu: „Hľa, brat, boli sme obaja záprahom, 

čo ťahal jednu brázdu, ja na ornici padám, svoj deň som skončil. Ale ty miluješ veľmi Horu 

(kláštor Olymp), jednako, neopúšťaj pre Horu svoje učiteľstvo, lebo čím môžeš byť skorej 
spasený?“ 

  

Metod mu sľúbil, 

že bude pokračovať v misii a sv. Cyril 14. februára 869 zomrel.  V tom čase dostal pápež list od kniežaťa 

Koceľa, v ktorom ho prosil, aby mu znova poslal Metoda. Pápež Hadrián II. ochotne súhlasil. Vysvätil 

teda  Metoda za arcibiskupa Panónsko-Moravskej oblasti (dnešné východné Rakúsko, západné Maďarsko a 

Morava). Toto sa však nepáčilo nemeckým biskupom. Preto Metoda, vracajúceho sa na Veľkú Moravu, 
zatkli a väznili v bavorskom väzení v Ellwangene. Odsúdili ho na doživotie. 

 
 

Medzitým sa na Veľkej Morave 

po zrade svojho strýca Rastislava dostal k moci Svätopluk. V roku 

873, na zákrok nového pápeža Jána VIII., Metoda prepustili. Vrátil 

sa na Veľkú Moravu a tam vyše desať rokov spravoval začatú 

misiu. Hlásal evanjelium aj v susedným krajinách Čechom a 

Poliakom a doplnil preklady cirkevných kníh. Jeho spolupráca so 

Svätoplukom sa zhoršovala a v roku 880 sa musel brániť proti 

Svätoplukovým obvineniam v Ríme. Bol obžalovaný z bludárstva, 

ale dokonale sa obhájil a bol potvrdený ako arcibiskup. Avšak na 

Svätoplukovu žiadosť pápež ustanovil nové biskupstvo v Nitre a za 

biskupa menoval kňaza Wichinga, Svätoplukovho prívrženca. Keď 

Metod videl, že sa blíži jeho koniec, zvolal si svojich žiakov a 

ustanovil kňaza Gorazda za svojho nástupcu. Najznámejší žiaci 

boli Gorazd, Kliment a Naum. Na Velkomoravskom Veligrade, v 

ranných hodinách, dňa 6.apríla roku 885 so slovami„Do rúk 

tvojich, Pane, dušu svoju odovzdávam“ odišiel k Bohu. 

Pochovali ho v metropolitnom chráme, zasvätenom Matke Božej, 
ktorého miesto dodnes nie je známe. 

  

Hneď po Metodovej smrti 

dosiahol Wiching podvodom u pápeža Štefana V. zákaz slovienskej bohoslužby a odvolanie 

Gorazda. Pod vplyvom Wichinga dal Svätopluk vyhnať Gorazda a jeho spoločníkov z Veľkej Moravy. Tí 

pokračovali v šírení evanjelia v Bulharsku, Macedónii, Česku a Poľsku. Slovienska liturgia teda na území 

Veľkej Moravy zanikla, ale udržala sa a rástla u našich susedov. Po čase sa odtiaľ byzantsko - slovanské 
kresťanstvo rozšírilo do Kyjevského Ruska, k predkom dnešných Bielorusov, Rusov a Ukrajincov. 

  

Misia sv. Cyrila a Metoda 

patrí k najvýznamnejším v ranokresťanskej Európe. Ich vplyv na celú strednú a východnú 

Európu je viditeľný dodnes a ich liturgia sa používa v takmer nezmenenej forme v mnohých krajinách 

tejto oblasti. Hlaholika bola ich žiakmi upravená na cyriliku a možno ju vidieť ešte dnes v Bulharsku, 
Srbsku, Rusku i v ďalších krajinách. 
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Z cyrilo-metodských čias pochádza i úcta k Panne Márii, ktorou sa vyznačuje slovenský národ. Svedčí o 

tom autor Konštantínovho životopisu Kliment Ochridský, najvýznamnejší spisovateľ cyrilometodskej 
literárnej školy. Vo svojich sviatočných homíliách spomína takmer všetky súčasné mariánske sviatky. 

 

  

Hoci sv. Cyril a Metod 

pochádzali z Byzantskej ríše, v plnej miere uznávali jedinečnú úlohu Apoštolského stolca. Preto pápež Pius 

XI. 13. februára 1927, pri oslave 1100. výročia narodenia sv. Cyrila, napísal vtedajším československým a 

juhoslovanským biskupom: „Všetci sa učte, ako treba slúžiť Bohu i národu. Sv. Cyril a Metod vám 

dávajú vzor, že je to možné len cez úplnú vernosť Cirkvi.“ 

Náš veľký priateľ Ján Pavol II. ešte pred vyše dvadsiatimi rokmi nám Slovákom adresoval túto 

výzvu: „Drahí moji, zostávajte verní tomuto dedičstvu, poznávajte ho čoraz lepšie do hĺbky vo 

všetkých životných rozmeroch, so všetkými dôsledkami pre osobný a spoločenský život. Žite 

podľa tohto dedičstva. Neprestajne mu buďte verní, ochraňujte a zveľaďujte ho v tej istote, že 

ono je základom vašej duchovnej veľkosti a skutočnej kultúrnej výšky vášho národa.” 

To sú naše hlbiny, pramene, naše „posvätné dedičstvo”. 

V Slovenskej republike je 5. júl štátnym sviatkom svätých Cyrila a Metoda. Naša ústava sa 

odvoláva na cyrilometodské dedičstvo. Naši politici by mali pozorne študovať odkaz Cyrila a Metoda 

adresovaný presne im. Svätý Metod sa takto prihováral našim kniežatám vo svojej originálnej kázni 

Napomenutie vladárom: „Preto je povinné každé knieža vyučovať Boží Kristov zákon. Nech teda 

nikto z vladárov srdcom nestojí ďaleko od Boha, nech nebráni niečomu z tých písaných 

ustanovení, aby tak sám nebol podriadený k odsúdeniu na večný oheň”! A podobne sa začína 

najstaršia právnická pamiatka Súdny zákonník pre svetských ľudí: „Pred každým právom sluší sa o 

Božom práve hovoriť a všetky ľudské neprávosti všade odkazujeme na veľký súd Boží.”  
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Kardinál Ján Chryzostom Korec: 

Svätý Konštantín sa pred smrťou modlil: „Pane Bože môj, 

vypočuj moje modlitby a zachovaj verné ti stádo... Zachráň 

ho pred bezbožnou a pohanskou zlobou tých, čo sa ti 

rúhajú.“ Tento duchovný závet - testament by sme mali všetci 

vedieť naspamäť, veriaci celého Slovenska a celé Slovensko sú 

ohrozované novou pohanskou bezbožnosťou, ktorá sa priamo či 
nepriamo  rúha Bohu, Ježišovi  Kristovi. 

Do vecí verejných máme právo a povinnosť zasahovať všetci. Ani 

občania, ani naše deti nie sú majetkom štátu. Všetci sme 

zodpovední za dnešok i za budúcnosť. „Bože, láskavý Otče, vo 

sviatosti krstu prijal si nás za svojich a urobil si nás synmi 

svetla, prosíme Ťa, nedopusť, aby sme upadli do tmy bludu, 

ale pomôž nám stále vyžarovať svetlo tvojej pravdy.“ 

Neraz z úst sv. Otca Jána Pavla II. zaznelo, že naša slovenská 

krajina a jej ľud môže a má dať Európe prejavy pravej viery. To 

však je možné iba v takom prípade, ak tú pravú vieru budeme skutočne žiť. Urobme všetci a všetko pre 

to, aby sme čestne pokračovali v duchu pokory a jednoty na diele sv. slovanských apoštolov Cyrila a 

Metoda! 

  

Význam  misie 

svätého Cyrila a Metoda a ich prínos k rozmachu kresťanstva v Európe vyzdvihol v roku 1980 svätý 
otec pápež Ján Pavol II., keď ich vyhlásil spolu so svätým Benediktom za spolupatrónov Európy. 

Naša bohatá písomnosť, konkrétne Život Konštantínov sa začína takto: „Boh milosrdný a dobrotivý 

čaká na pokánie človeka, aby všetci boli spasení a prišli k poznaniu pravdy, lebo nechce smrť 

hriešnika, ale pokánie a život.” - A podobne Život Metodov:„Milosrdný Boh chce, aby každý človek 

dosiahol spásu a prišiel k poznaniu pravdy.” 

Svätí Cyril a Metod, orodujte za nás ! 

Pripravil: Michal Hargaš 

Foto: (a) 
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Krátke správy / Rôzne 

Ohnisko 2005 

Pozývame členov o. z. Magnificat Slovakia, zapojených do Víťaznej armády Panny Márie – Vládkyne sveta, 

na naše stretnutie pod názvom OHNISKO, ktoré sa uskutoční v dňoch 15. – 17. júla 2005 pei 

Brale.  Program začne poobede 16. júla. Budú ho viesť organizátori.  V nedeľu 17. júla bude pri Brale 

pravidelná púť so sv. omšou.           (anse) 

 

 Najmenej 500 000 ľudí sa zúčastnilo v sobotu 18. júna 2005  v Madride na 

demonštrácii za ochranu rodiny. Cieľom organizátorov - Španielskeho fóra rodiny, 

ktoré zastupuje viac ako 4 milióny ľudí - bolo upozorniť vládu na hlas rodín. 
Protest  podporilo  viac ako 1000 organizácií.       FOTO: (a) 

 

Mária vo Vatikáne 

Asi 6000 členov talianskych mariánskych hnutí sa zhromaždilo 4. júna 2005 v Chráme sv. 
Petra. 

Uctili si putovnú sochu Fatimskej Panny Márie a meditovali na tému Jej posolstva  Stretnutie otvoril 

páter Gabriele Amorth, známy exorcista. Zdôraznil, že zasvätenie Panne Márii je prostriedkom, ako ešte 

hlbšie patriť Kristovi. 

Na  slávnostnej sv.omši, ktorej predsedal kardinál Camillo Ruini, sa konal aj akt zasvätenia Panne Márii. 

„Oddanosť Panne Márii sa vyjadruje vo viere, v kresťanskej láske a tým, že zo svojho života 
urobíme eucharistický život.“ -  povedal kardinál Ruini.     (ZENIT/TK KBS) 

 

  

Očakávajme Turíce! 

Bola som s apoštolmi vo Večeradle v Jeruzaleme, kde sa uskutočnil 

zázrak zoslania Ducha Svätého vo forme ohnivých jazykov. S radosťou 

som videla zázrak ich úplnej premeny. Z ustráchaných a bojazlivých 

vyšli z Večeradla odvážni a neohrození svedkovia Ježiša a jeho 

evanjelia. V duchovnom večeradle môjho Nepoškvrneného Srdca sa 

teraz musí uskutočniť zázračná udalosť druhých Turíc, ktoré vzývate a 

očakávate. Zázračné ohnivé jazyky zostúpia na Cirkev a na celé 

ľudstvo. Prinesú teplo a život ľudstvu, ktoré sa zmrazilo egoizmom, 

nenávisťou, násilím a vojnami. Takto sa vyprahnutá zem otvorí vanutiu 

Božieho Ducha, ktorý ju premení na novú nádhernú záhradu, v ktorej si Najsvätejšia Trojica 

postaví svoj trvalý príbytok medzi vami. 

(Panna Mária don Gobbimu, Turíce 1995) 
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Modlite sa často: 

Príď Duchu presvätý, príď na mocný príhovor Nepoškvrneného Srdca Panny Márie, tvojej 

milovanej nevesty.          (Turíce 1990) 

Príď Duchu Svätý! Príď a premeň tvárnosť Zeme! Príď skoro! Príď v týchto posledných časoch. 

Príď teraz, keď nastala veľká skúška! Príď a priprav nám druhé Turíce, aby naše oči mohli 
obdivovať tvoj veľký div nových nebies a novej zeme! (Turíce 1993) 

  

 
  

  

Zaucho „zhora“ 

  

Francúzsko trvalo na tom, aby sa v Európskej 

ústave Boh nespomenul a práve táto krajina dáva 

Euroústave to „nie“. Nič si nepredstierajme – 

ústavu neodmietli „fanatickí kresťania“ . 

  

Je jedno z akých dôvodov kto hlasoval, no v tú nedeľu sa 

jasne ukázalo, že na Európskej ústave požehnanie 
nespočíva. 

Francúzi a Nemci sú po 300 rokoch dedičného 

nepriateľstva dobrí priatelia práve preto, že kresťania 

ako Konrad Adenauer, Robert Schuman a Charles de Gaulle zrealizovali v skutkoch svoju vo viere 

zakorenenú povinnosť zmierenia.  Dnešní politici bez chrbtovej kosti sa odvolávajú na ideály Francúzskej 

revolúcie, ktorá odhalila„oslobodeného človeka v jeho ... strašnom znetvorení“, ako to 

napísal Dietrich Bohnoeffer a dodal: „Oslobodenie človeka (od Boha) ako absolútny ideál vedie k 

sebazničeniu človeka.“ 

Podobne sa vyjadril pápež Benedikt XVI.: „Spoločnosť bez Boha sa nakoniec zničí 

sama.“„Nacionalizmus, ktorý Európanov rozohnal,“ objasňuje okrem toho Bonhoeffer, „bol hnilým 
ovocím Francúzskej revolúcie.“ 

Zatiaľ čo pohania zúria, prejavujú sa slová zo žaltára ako úžasne aktuálne: „Ten, čo na nebesiach 

prebýva sa im vysmieva, Pán ich privedie na posmech“ (Ž 2,4). V mojej prostej viere považujem 

výsledky referenda vo Francúzsku za dobre zaslúžené zaucho zhora. Pritom mi je jedno, kto bol 
výkonným orgánom - hlavne, že tá facka sedí!     

Dr. Uwe Siemon-Netto 

 

  

Hrozby katolíkom 

Na internetových stránkach homosexuálov v Španielsku sa v súčasnosti natoľko rozmnožili hrozby 
zavraždenia a urážky katolíkov, že by mohlo dokonca dôjsť k súdnym procesom. 
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Vražda misionára 

V Indii beštiálne umučili kresťanského misionára. Pastora K. Daniela z Hyderabadu podľa zistenia 

polície  mučili a potom ho hodili do kyselinového kúpeľa. Sam Paul z Indickej kresťanskej rady informoval, 

že pastora členovia extrémistickej hinduistickej organizácie viackrát zbili a hrozili mu smrťou.    

  

Propaganda homosexuality! 

Vo švajčiarskom kantóne Bern organizácia AIDS Hilfe Švajčiarsko systematicky rozosiela na školy, 

mládežnícke centrá a odborné školy brožúrku, v ktorej sa propaguje homosexualita. Má názov 

Samozrejmé a povzbudzuje chlapcov každého veku, aby sa nebáli homosexuality, ktorú propaguje aj 

jasnými obrázkami homosexuálnych praktík. 

  

„Vysviacka“ kňažiek? 

Vo Francúzsku má byť 2. júla 2005 vysvätená za katolícku kňažku  56 ročná Genvieve Beneyová . 

Informoval o tom denník Le Monde. „Obrad“ uskutočnia „biskupky“ exkomunikované Vatikánom - 

Forsterová a Mayr-Lumetzbergerová.  Podľa Le Monde sa v Kanade pripravuje ďalších deväť „vysviacok 
kňažiek“ koncom júla 2005. 

  

Prenasledovanie 

„Katolíkov v krajine čínska vláda začala ešte tvrdšie prenasledovať – režim ich chce vykynožiť,“ vyhlásili 

zástupcovia tzv. podzemnej cirkvi v provincii Hebeji. Čínsky úrad pre náboženské záležitosti začal 

frontálny útok proti cirkvi. Najmenej osem väznených biskupov a 13 kňazov pochádza podľa Asia News z 
provincie Hebei. 

  

Expanzia budhizmu? 

Thajská vláda sa usiluje o silnejšie pozície vo svetovom budhizme a preto plánuje rozšírenie učiteľov 

náboženstva vo vlastnej krajine. Podpredseda vlády Chaturon Chaisaeng 2. júna 2005 v Bangkoku 
oznámil založenie Výboru pre napomáhanie a posilňovanie budhistického náboženstva. 

         KIPA/-zg-TK KBS 

 

 Antikatolicizmus - nástup na prenasledovanie 

Sme „extrémisti“! 

  

Podráždený pokrik „Čo je ťa do nás? Chceš nás 

zničiť?“, ktorým nečistý duch posadnutého 

napadol Krista v Kafarnaume, nachádza stále 
nové ozveny. 
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Protikatolícka hystéria sa dostáva do konjuktúry. Ako je možné obviniť z nenávisti Kristovu 

Cirkev, ktorá učí láske? Pomocou zoznamu lží. 

1. Pretože na základe Svätého písma trvá na tom, že homosexuálne praktiky sú hriešne,Cirkev hanobí 

homosexuálov a je nepriateľská ľuďom. 

2. Pretože poslúcha Kristov príkaz: Choďte teda, učte všetky národy a krstite ich v mene Otca i Syna i 
Ducha Svätého (Mt 28,19), Cirkev nenávidí iné národy a ich kultúru. 

3. Pretože hlása Boží príkaz: Ploďte a množte sa a naplňte Zem! Podmaňte si ju... (Gen 1,28),Cirkev 
pohŕda životným prostredím. 

4. Pretože odhaľuje démonické prvky, čiernu mágiu a okultizmus v New Age, Cirkev pohŕda prírodnými 
náboženstvami a alternatívnou spiritualitou. 

5.  Pretože háji kňazstvo v podobe, v akej ho ustanovil Kristus, Cirkev diskriminuje ženy. 

6. Pretože trvá na kňazskom celibáte, Cirkev utláča svojich kňazov. 

7. Pretože namiesto demokratickej nadvlády laikov presadzuje iba laický apoštolát, Cirkev utlačuje 

veriaci ľud. 

8. Pretože trvá na svojej sexuálnej morálke a odsudzuje potraty, Cirkev nenávidí každého a 

všetkých - ženy, narodené deti, sex, rovnosť, rozkoš, slobodu rozvádzať sa, lásku, pokrok atď... 

V niektorých súdnych procesoch v USA vo veci ochrany života sudcovia požadovali, aby boli z poroty 
vylúčení všetci, ktorí majú írske, poľské alebo talianske priezvisko. 

Katolícka viera nás zaväzuje, aby sme hájili ľudský život v každej jeho fáze, ale Bill Clinton aAl 
Gore označili všetkých obrancov života za extrémistov . 

V prejave v roku 2000 Bill Clinton zasadil všetkým kresťanom ranu výrokom, že „Hitlerov 

nacionalizmus bol iba skomolenou verziou kresťanstva“! Nijaké slovo, ktoré vysoko postavený 

politik v takom prejave vysloví, nie je náhodné. Ak vysokí politici začnú časť národa takýmto spôsobom 
zatracovať, je to predzvesť prenasledovania. 

Katolícka cirkev je ako vždy baštou proti totalitarizmu. Boh nás povolal, aby sme stáli medzi ľuďmi tohto 

sveta a tyraniou. Za to sme ochotní platiť akúkoľvek cenu. Aby sme sa pre to vyzbrojili, musíme sa 

duchovne pripraviť. Fatimská Panna Mária nám dáva jasné pokyny – úprimná ľútosť a pokánie, radikálne 

obrátenie, modlitba, obety.  

P. Richard Welch CSsR 

Ilustračné foto: (a) 

 

Kardináli za zmierenie 

Mocná výzva k zmiereniu medzi Poliakmi a Ukrajincami zaznela  pri sv. omši na ukončenie 

poľského národného eucharistického kongresu vo Varšave.   

Vo výzve, ktorú podpísali poľský prímas kardinál Jozef Glemp a gréckokatolícky veľkoarcibiskup Ľvova 
kardinál Ľubomyr Huzar sa uvádza: 

„Chceli by sme naplniť dedičstvo pápeža pokoja Jána Pavla II. tým, že uskutočníme akt 

vzájomného odpustenia v mene spravodlivosti a blaha poľského i ukrajinského národa. V 



45 
 

histórii si Poliaci a Ukrajinci navzájom spôsobili veľa utrpenia.  Bratia a sestry z oboch 

národov,  prosíme vás, vezmite si túto prosbu o odpustenie za svoju“. 

„Cesta, ktorou sa Cirkev vydala, cesta odpustenia a zmierenia, môže byť aj pre iné skupiny 

vzorom“,  povedal kardinál Glemp. Pri sv. omši s ním koncelebrovali  kardinál Ľ. Huzar a kardinál F. 
Macharski, arcibiskup J. Kowalczyk, nuncius v Poľsku a takmer celý poľský episkopát.     

(KP/-zg-TK KBS) 

 

Vďaka, Mama! 

 Vďaka za krásny časopis 

M-Rosa - ja si ho vždy kupujem v stánku, keď idem z nemocnice. Som totiž pacientka, ktorá 

chodí na viaceré kontroly. Vždy nás doma povzbudí. Obzvlášť mňa a otca. Prosím Vás, bojujte 
za zjavenia, bojujte za Živčákovú. 

  

Balzam ľudských sŕdc 

 Syrakúzska Mária 

si náš balzam Mama, 
Ty vieš pochopiť 
i mňa, keď sa cítim sama. 
  
Tvoje srdce nevinné 
je pre chorých vzpruhou 
milosti nám posielaš 
modlitbou i dúhou ... 
  
Lúče, ktoré vyžarujú 
z Tvojej jemnej postavy 
naše hlavy sklonené ožiaria 
a v požiari 
veľkej Tvojej lásky 
zapália sa srdcia od Tvojho ... 
Vďaka za to, drahá Mama, 
s Tebou nie som sama. 

Andrea Naštová z Turzovky 

 

Napriek problémom 

Zdravím Vás! 

Už dlhšie som myslela na to, že Vám napíšem. 

Chcem poďakovať, že aj napriek problémom ďalej  vydávate   časopis M Rosa. Odoberám ho už 
dlhšie a vždy sa teším na jeho nové číslo. Je to časopis, ktorý vie potešiť aj upozorniť. 
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Som rada hlavne kvôli Medžugoriu, aj o ňom sa toho viac dozviem. Aj keď nás možno nie je 

veľa, ktorí si ho kupujeme, no koľkí ho čítajú! V mojej rodine je to mama, babka, teta a ešte 
pár ľudí. 

Som rada aj kvôli Vašej webovej stránke. Prajem Vám veľa šťastia a síl v ďalšom vydávaní 
časopisu M Rosy. 

S pozdravom  

Katka  so Sniny 

 


